
 

 

Ponedeljak, 15. maj 2006. 
Svedok Milorad Vojnović  
Otvorena sednica 
Optuženi su pristupili Sudu 
Početak u 12.05 h  
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, 
sedite. 
 
 
SUDIJA PARKER: Dobar dan, gospodine.  
 
SUDIJA PARKER: Dobar dan. 
 
SUDIJA PARKER: Molim vas da sa formulara koji je pred vama pročitate naglas 
svečanu izjavu? 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, celu istinu i ništa 
osim istine. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam. Izvolite, sedite. Gospodine Moore, izvolite? 
 

 
GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC MOORE 
 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine, molim vas recite nam vaše puno ime i 
prezime? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Vojnović Milorad. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste vi rođeni 15. oktobra 1945. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste po nacionalnosti Srbin? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste sada u penziji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sada vas molim da vidimo nešto iz vaše 
biografije. Da li je tačno da ste završili podoficirsku školu u JNA i da ste posle toga 
studirali na Vojnoj akademiji, na kojoj ste diplomirali 1969. godine kao pešadijski 
oficir, a da ste 1982. godine diplomirali i na Vojno-štabskoj akademiji? Da li je sve to 
tačno?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Bili ste u aktivnoj vojnoj službi od 1963. godine 
do 2001. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 



 

 

 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Tokom vaše vojne karijere, komandovali ste svim 
jedinicama, od voda do brigade. Da li je to tačno?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pre nego što ste preuzeli komandu nad 80. 
motorizovanom brigadom u septembru 1991. godine, da li ste pre toga bili komandant 
11. partizanske brigade u Sloveniji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kada je reč o 80. motorizovanoj brigadi, da li je 
tačno da ste na tom komandnom položaju bili do 30. aprila 1995. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Od 1995. godine do vašeg penzionisanja 2002. 
godine, obavljali ste dužnosti u sferi obuke i nastave u komandi 12. Korpusa u Novom 
Sadu. Da li je to tačno?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, ali samo do 2001. godine. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da, to sam pogrešno pročitao. I sada još nekoliko 
reči o ocenama koje ste dobili od vaših pretpostavljenih starešina. Da li je tačno da je 
ta skala ocena od 1 do 5, i da je 1 najlošija i 5 najbolja ocena? Molim vas, recite nam 
kakve ste vi ocene dobijali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Uglavnom vrlo dobre i odlične, 4 i 5. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Isto tako može da se kaže da ste vi u vezi sa ovom 
temom već svedočili čak pet puta, ako sam dobro izbrojao? Imali ste razgovor u 
Beogradu 12.januara 1998. godine, onda opet u Beogradu 28. decembra 1998. 
godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Posle toga, u Beogradu opet 24. i 25. novembra, i 
takođe 21.novembra 2003. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kada je reč o iskazima koje ste do sada dali u 
vezi sa ovim, recite nam da li je tačno da ste vi dali izjavu Tužilaštvu (OTP, Office of 
the Prosecutor) ovog Suda 25. i 26. septembra 2003. godine i da je završni dan 
razgovora bio 2. oktobar 2003. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Puno vam hvala. A sada bih na samom početku 
vašeg svedočenja, uz dopuštenje mojih kolega, postavljao direktna sugestivna pitanja, 
pokušavajući da izbegnem sporna pitanja. Da li je tačno da je 80. motorizovana 
brigada 29. oktobra 1991. godine počela sa svojim privremenim razmeštajem u 
Istočnoj Slavoniji?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: To je završeno oko 7. novembra 1991. godine, zar 
ne?  



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I od svog dolaska, pa sve do odlaska Prve 
gardijske motorizovane brigade, 80. brigada bila je potčinjena Operativnoj grupi Jug? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete vi na osnovu vaših ličnih sećanja da 
nam kažete kada je Prva Gardijska motorizovana brigada napustila Vukovar? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim, kol'ko se sjećam, da je napustila 
Vukovar 25. ili 26. novembra 1991. godine. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. A sada nekoliko reči o onome što bih 
ja nazvao jedinice Teritorijalne odbrane. Da li je tačno da su neke jedinice 
Teritorijalne odbrane iz Srbije bile potčinjene vama u to vreme? Znači, tu govorim o 
Teritorijalnoj odbrani iz Srbije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li su i neke jedinice Teritorijalne odbrane iz 
Istočne Slavonije bile potčinjene vašoj brigadi... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE:...dok ste vi bili tamo? Hvala vam. Da li ste imali i 
dobrovoljačke jedinice koje su bile potčinjene vašoj brigadi? 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Moore, da li ste primetili 17 red? 
 
TUŽILAC MOORE: Da, vidim sada. Ponovo ću da postavim to pitanje, iako mislim 
da je odgovor sasvim jednostavan. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, ponekad imamo nekih 
problema sa našim sistemom, pa onda ne uđe sve u zapisnik. Zato moram još jednom 
da vam postavim pitanje. Molim vas, recite nam ponovo da li su i neke jedinice 
Teritorijalne odbrane iz Istočne Slavonije bile potčinjene vašoj brigadi dok ste vi bili 
tamo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sada nekoliko reči o vašoj službi, a na to ćemo 
se još vratiti pri kraju vašeg svedočenja. Recite nam kada je 80. motorizovana brigada 
napustila Istočnu Slavoniju? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: 14. januara 1992. godine. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I posle odlaska 80. motorizovane brigade, da li ste 
vi ostali u tom kraju, ili ste otišli sa brigadom? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Brigada i njene jedinice su se vratile sve, a 
ostao je deo starešina komande brigade, koji su organizovali komandu mesta u gradu. 
A ja sam se vratio posle lično. Ne mogu tačno da se setim... Uopšte, deset dana, 
sedam dana, kad sam otišao u Kragujevac. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Znači, to je nekih osam ili deset dana posle 14. 
januara? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE: Opet imamo problem sa prevodom. Pitam se da li mikrofoni 
dobro funkcionišu? Svakako...  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, mislim da je tačno da ste vi napustili 
područje Vukovara nekih osam ili deset dana posle 14. januara? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Idemo onda sada na vreme kada ste vi došli u 
Istočnu Slavoniju krajem oktobra. Da li ste poznavali neke od oficira Operativne 
grupe Jug kada ste tamo stigli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Prvo da kažem, ja nisam došao 
kompletno sa jedinicom krajem oktobra u Istočnu Slavoniju, nego samo jedan 
bataljon. A ja sam sa jedinicom došao... sa ostalim jedinicama došao 7. novembra. 
Tada nisam poznavao nikoga od starešina iz Prve Gardijske brigade. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kad ste vi tamo stigli, ko je bio komandant 
Operativne grupe Jug? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Komandant Operativne grupe Jug bio je 
pukovnik Mile Mrkšić. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada je bila reč o vašem odnosu prema njemu, da 
li ste vi bili dužni da prisustvujete nekim informativnim sastancima? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Redovno je bilo referisanje u komandi u 
Negoslavcima gde je bio pukovnik Mile Mrkšić. Ne mogu tačno da se setim, u 
vremenu od 18.00 do 17.00 časova, u tom periodu je bilo. I ja sam prisustvovao tada 
od 7., 8., kad sam došao sa jedinicama - redovno, sve dok oni nisu otišli, nisu se 
povukli za Beograd. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste ikada videli general-majora Životu 
Panića na nekom od tih dnevnih informativnih sastanaka? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste videli Arkana na bilo kom od tih 
sastanaka Operativne grupe Jug? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ko je bio zadužen za bezbednost Prve Gardijske 
motorizovane brigade i Operativne grupe Jug u to vreme? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: U to vreme zadužen je bio major 
Šljivančanin Veselin, tada major... Šljivančanin. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude? 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću?  
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala vam najlepše. Stranica 6, red je 5. Kada je svedok 
govorio o ovim redovnim sastancima, on je rekao da se oni održavaju u vremenu od 
17.00 do 18.00 časova, a to nije ušlo u zapisnik.  



 

 

 
SVEDOK VOJNOVIĆ: Od 18.00 do 17.00. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam.  
 
TUŽILAC MOORE: Mi isto tako imamo probleme, ali nisam nikoga do sada 
prekinuo. Molio bih da prevodici to slušaju.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, da li ste vi kada ste 
malopre odgovarali na moje pitanje o sastancima, spomenuli u koje vreme su ti 
sastanci održavani?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da su se održavali u vremenu od 
18.00 ili od 19.00, pa napred. Ne znam tačno termim kad je bio početak. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Idemo onda sada na majora Šljivančanina. Vi ste 
rekli da je on bio zadužen za bezbednost Prve Gardijske motorizovane brigade i 
Operativne grupe Jug. Da li je on imao još neke druge dužnosti u vezi sa vašom 
brigadom? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Meni nije to poznato, osim što je bio 
načelnik Operativne grupe Jug. I po tom pitanju verovatno je sarađivao po toj liniji 
bezbednosti sa mojim organom bezbednosti. 
 
TUŽILAC MOORE: Čini mi se da opet imamo problem sa prevodom. Samo 
trenutak da proverim šta je ovde tačno. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Rekli ste da je on bio načelnik bezbednosti. 
Recite mi, ko je u to vreme bio vaš oficir bezbednosti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Moj oficir bezbednost u to vreme bio je 
rezervni kapetan prve klase Dragi Vukosavljević.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li znate, da li je on imao kontakt sa majorom 
Šljivančaninom? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ne znam lično, a po liniji bezbednosti 
mislim da je trebalo. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada kažete ''po liniji bezbednosti'', da li mislite 
na komandni lanac bezbednosti ili na šta tačno mislite? Objasnite na šta tačno mislite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim tačno na komandni lanac 
bezbednosti. Najstariji organ bezbednosti je bio major Šljivančanin, a svi organi 
bezbjednosti iz potčinjenih sastava na određeni način bili su njemu potčinjeni. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sada nekoliko reči o vašoj brigadi. Da li je vaša 
brigada imala jedinice vojne policije u to vreme? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Molim vas recite Sudu koja je to bila jedinica? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: To je bila četa vojne policije sa jednim 
vodom vojne policije i jednim saobraćajnim vodom, koja je bila celo vreme u našem 
sastavu, dok je jedan vod vojne policije bio pretpočinjen celo vreme nekoj drugoj 
jedinici.  



 

 

 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U britanskoj vojsci vod obično ima 30 ili 32 
vojnika. Koliko vojnika ima u vodu JNA, odnosno kakva je bila situacija 1991. 
godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa za... zavisno od formacije, uglavnom od 
25 do 30 vojnika. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dobro. Idemo onda na stvarnu popunjenost vaše 
čete vojne policije i vodova koje ste spomenuli. Rekli ste nam da ste imali jedan vod 
vojne policije i jedan vod saobraćajne policije. Da li možete da se setite koliko je 
vojnika bilo u vodu vojne policije u to vreme? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da u to vreme u vodu vojne 
policije je bilo oko 25 vojnika, s tim što uvijek je neko od njih bio odsutan po raznim 
osnovama, bolovanjima ili nekim drugim ovaj, prilikama. A saobraćajni vod je imao 
dva odeljenja i on je brojao ukupno 15 do 16 vojnika. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Onda znači u svakom vodu 15 do 16 ljudi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne. Vod vojne policije je bio veći nešto 
od saobraćajnog voda. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Koliko je onda bilo ljudi u jednom saobraćajnom 
vodu koji je bio unutar toga? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da je bilo 15 do 16 vojnika, da je 
jedno odeljenje brojalo sedam vojnika, a komandir osam, i tako. Drugo odeljenje i 
komandir voda. Znači, to je bilo to. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Znači, saobraćajni vod brojao je ukupno između 
15 i 16 ljudi? Da li je to tačno?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Tačno. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ko je izdavao naređenja vojnoj policiji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Vojnoj policiji obično je naređenja izdavao 
načelnik bezbednosti, načelnik štaba, ponekad i neko od operativnih organa, ukoliko 
neko od prethodno navedenih nije bio tu prisutan. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li su organi bezbednosti mogli da izdaju 
naređenja vojnoj policiji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa bili su u stanju, posebno po stučnom 
angažovanju. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Mislim da može da se kaže da nijedna jedinica 
koju ste vi imali nije učestvovala u borbenim operacijama. Recite nam da li je to tačno 
ili nije? Recite nam eksplicitno kakva je bila situacija u vezi sa tim? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nijedna moja jedinica iz čete vojne policije 
nije učestvovala u borbenim situacijama.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kakav je bio vaš zadatak u vreme dok ste bili 
stacionirani u Vukovaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja obzirom kad sam došao 7. novembra sa 
jedinicom i kad sam jedinice brigade formirao, bio sam razmešten uglavnom u širim 



 

 

delovima ovaj, grada Vukovara sa jedinicama, mogu i da navedem, u naseljima 
Negoslavci, Sremske Laze. Prvi bataljon je u to vreme bio u sastavu Operativne grupe 
Sever, znači preko reke Vuke, a sve druge jedinice su bile južno... južno od Vukovara, 
s tim što je Treći bataljon bio na ulazu u Vukovar raspoređen. Uglavnom, one su 
imale taj zadatak da se u početku tu razmeste, da se ovaj, da... da se organizuju. Posle 
njihovog formiranja, obzirom da je to sve rezervni sastav, nisu učestvovale u 
izvođenju borbenih dejstava, koja su već uveliko bila na prostoru Vukovara. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Reč ''brigada'' naravno sugeriše da se radi o jednoj 
velikoj vojnoj jedinici. Međutim, stvarnost često može da bude drugačija. Hajde da 
sada prođemo kroz pešadijske bataljone koje ste vi imali u to vreme. Da li su oni bili 
potčinjeni Operativnoj grupi Jug ili nisu u to vreme? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Bili su potčinjeni Operativnoj grupi Jug 
uglavnom svi, osim, ne znam tačno da se sada setim, Trećeg bataljona, kao i 
artiljerijske jedinice i jedinice PVO. Uglavnom su bile pretpočinjene. A u mom 
sastavu ostale su: deo čete vojne policije, pozadinski bataljon, komanda stana, četa 
veze, dok su druge jedinice odmah bile pretpočinjene... kasnije bile pretpočinjene 
Operativnoj grupi Jug. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, ako bismo to pokušali da objasnimo 
civilima, i ako bi vam postavili pitanje: Od sredine novembra, koje su u stvari jedinice 
bile potčinjene vama pukovniče Vojnoviću i koliko je bilo stvarno brojno stanje, 
odnosno snaga 80. motorizovane brigade, šta vi kažete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam rekao da je meni bila pretpočinjena, 
meni lično, mogu reći stalno, komanda brigade, komanda stana, četa veze, izviđačka 
četa, deo čete vojne policije, pozadinski bataljon, i još sad ne mogu sa sigurnošću da 
tvrdim za Treći bataljon, ali mislim da i on nije bio u našem sastavu. To su jedinice 
bile koje nisu bile popunjene po formaciji, i čija je popunjenost po dolasku na prostor 
Vukovara bila popunjena oko 50 do 60 posto. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A što se tiče Lakog artiljerijskog diviziona 
protivvazdušne odbrane, odnosno LAD PVO - kome je on potčinjen? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Divizion PVO je pot... potčinjen 
Operativnoj grupi Jug. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Sada bih se pozabavio sa onim što bih ja nazvao 
Vukovarska Terirorijalna odbrana, odnosno snagama lokalnih Srba. Rekli ste nam da 
vam nisu bile potčinjene nikakve lokalne srpske snage. Da li je to tačno?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ali, može li isto tako da se kaže da ste se susretali 
s nekim od njihovih vođa ili komandanata dok ste služili na području Vukovara? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam se sa njima susretao, i nisam ih 
poznavao. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada kažete da se niste sa njima susreli, ako 
recimo uzmemo situaciju generalno, da li ste ikada videli ili upoznali čoveka po 
imenu Stanko Vujanović? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Stanka Vujanovića sam prvi put video na 
''Ovčari'' 20. novembra, kao i sve druge pripadnike Teritorijalne odbrane koje sam 
tada video. Do tada ih nisam video i nisam ih poznavao.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste se ikada videli ili upoznali sa 
Miroljubom Vujovićem dok ste bili u Vukovaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Miroljuba Vujovića sam takođe video prvi 
put na ''Ovčari'' 20. novembra, kao i Stanka Vujanovića, kao i mnoge ostale teri... te 
pripadnike Teritorijalne odbrane koji su bili u ''Ovčari''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Vratićemo se na to kasnje, ali sada bih hteo da se 
pozabavimo onim što ja nazivam evakuacijom. Da li je vaša brigada ikada postala 
odgovorna za evakuaciju bilo kakvih grupa? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Moja brigada je bila odgovorna za 
evakuaciju samo ovaj, prvo jedne grupe građana, civila, žena i dece. To je bilo sedam, 
osam autobusa, koji su bili smešteni pre događaja u ''Ovčari'', ovaj, u rejon Ovčare. 
Došli su sa autobusima. Mi smo ih tada sve obezbedili i  organizovano ih prevezli na 
određena mesta, kako smo bili i dobili zadatak. Dakle, radi se o jednoj većoj grupi 
civila, o jednoj većoj grupi žena, dece i staraca koje smo prvi put obezbeđivali.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pozabavićemo se i vremenskim rasponom te 
evakuacije. Ali da li ste znali da je postojala neka evakuacija zarobljenika s Mitnice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mi smo zarobljenike sa Mitnice 
obezbeđivali u hangaru ''Ovčare'' celu noć. To su dobili zadatak moje starešine od 
mene, obzirom da nisam bio siguran za vojnike, obzirom da su deo vojnika rezervisti i 
tako dalje, ja sam angažovao najodgovornije starešine iz brigade na čelu sa 
načelnikom štaba, organom bezbednosti i drugim starešinama iz komande brigade. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Želeo bih da objasnimo redosled, a 
onda ćemo se vratiti na pitanje Mitnice. Da li možete da se setite da li je evakuacija 
žena i dece bila pre ili posle evakuacije Mitničke grupe? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mogu da kažem, i mislim da je to bilo pre 
grupe evakuacije sa Mitnice. Ali nisam siguran u jedan dan – da l' je bila ova grupa 
pre ili ovde... ili ova Mitnička grupa. Ali mislim da je bila pret... prethodni dan, 18. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da se pozabavimo vašom ulogom u evakuaciji 
Mitničke grupe. Kakvu ste u stvari ulogu imali u evakuaciji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mi smo imali zadatak posle obezbeđenja u 
rejonu hangara ''Ovčare'' da ih organizovano prevezemo i evakuišemo do garnizona 
Sremska Mitrovica. To smo uradili organizovano, bez ijednog problema. Zadatak je 
izvršen tako što su pripadnici brigade i vojne policije navedene zarobljenike predali u 
rejon Sremske Mitrovice.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Želim da se pozabavimo dolaskom grupe s 
Mitnice posle evakuacije, pre nego što se pozabavimo polaskom. Da li ste se bavili 
dolaskom ili transportom tih ljudi kada su stizali na ''Ovčaru''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, mi se nismo bavili evakuacijom tih ljudi 
do ''Ovčare''. Mi smo ih samo evakuisali sa ''Ovčare'' do Sremske Mitrovice. 
 



 

 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, niste se bavili evakuacijom ljudi na 
''Ovčaru''? Da li ste bili tamo kada su stigli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... Ne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Možete li ukratko da nam kažete kada ste prvi put 
imali veze sa evakuacijom Mitničke grupe? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mi nismo te ljude, ovaj, iz Mitnice 
evakuisali, rekao sam, u rejon hangara. A kad su oni već bili u hangaru, ne znam 
tačno, ne mogu da se setim, od koga smo dobili zadatak, da ovu grupu obezbedimo. 
Mi smo obezbedili. Ja sam lično bio tada u hangaru. Video sam da ima oko 120, 130 
ljudi. Znam da je komandir te grupe bio Karaula Pilip. I njega sam video... i da su ti 
vojnici po spisku prevezeni i uredno predati u Sremsku Mitrovicu.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da se setite imena oficira koji su u to 
vreme bili na ''Ovčari'' i koji su bili uključeni, da tako kažem, u nadzor Mitničke 
grupe? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislite mojih oficira? 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pa da počnemo sa njima, a onda možemo da 
pređemo i na druge, ako ih je bilo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Iz moje brigade na obezbeđenju zarobljenika 
iz Mitničke grupe, kako se tada zvala, bio je načelnik štaba, načelnik bezbednosti, 
načelnik inžinjerije, načelnik ABH i još neke starešine, koje ja sad ne mogu ovog 
trenutka da se setim poimenično. Ali znam da su bili na obezbeđenju zarobljenika iz 
Mitnice u rejonu ''Ovčare''. Nisam tada ja, kad sam bio, video neke druge starešine iz 
drugih jedinica. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li znate, da li je i Vezmarović  bio uključen u 
tu celu priču, dakle obezbeđenje zarobljenika sa Mitnice na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Vezmarović je kao komandir čete mislim 
bio uključen tu, i on je bio odgovoran za prevoz zarobljenika do Sremske Mitrovice.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada kažete da ne možete da se setite da li su bili 
prisutni i oficiri iz nekih drugih jedinica, da li to znači da ne možete da se setite 
njihovih imena, ili ne možete da se setite da li su oni uopšte tamo bili, ti ljudi iz 
drugih jedinica? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne mogu sada da... da kategorički tvrdim 
ovaj... ko je tamo bio, ali znam pouzdano da su oni dovedeni od strane drugih organa i 
starešina u rejon ''Ovčare'' i hangara.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li znate, da li je Karanfilov bio tamo? 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Časni Sude, prigovor. 
 
SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodine Lukiću? 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Mislim da je ovo sugestivno pitanje. Svedok je na stranici 14... 
kroz, u redu 21 i 25 odgovorio o njegovom saznanju da nije video druge oficire 
tamo... i u 25., tako da se sad na ovaj način sugeriše svedoku da da odgovor na koji je 
on već odgovorio. Pri tom uopšte nisu ni postavljana pitanja o njegovom saznanju - 



 

 

ko je taj čovek uopšte. Ali mislim da to nije ova tema. Tema je da je već odgovoreno 
na ovo pitanje. 
 
TUŽILAC MOORE: Ja se oslanjam na odgovor svedoka dat na stranici 15, redovi 6 
i 7. Tamo je svedok rekao da su ih doveli neki drugi organi i oficiri. I pitao sam da li 
je on bio tamo ili ne. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Lukiću, zadatak identifikovanja toga da li su neki 
ključni igrači, ako mogu tako da kažem, bili tamo prisutni ili ne, jeste nešto što je vrlo 
važno u ovakvom ispitivanju. Gospodin Moore je postavio generalno pitanje, a zatim 
je krenuo detaljnije. Dakle - da li je taj bio tamo, da li je ovaj bio tamo. I pod takvim 
okolnostima, ja mislim da je ovo bio prikladan način ispitivanja. A ako želite nešto da 
pojasnite u unakrsnom ispitivanju, vezano uz eventualnu izmenu generalnog pitanja 
koje nije uključivalo konkretna imena, vi onda možete da postavite pitanja svedoku 
oko toga da li zna konkretno neke od tih ljudi, i tako dalje. Molim vas nastavite, 
gospodine Moore. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ponoviću pitanje. Rekli ste da ste videli druge 
organe i oficire. Postavio sam pitanje da li znate da li je Karanfilov bio tamo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja Karanfilova u to vreme nisam poznavao i 
ne mogu stvarno da kažem da li je bio tamo ili ne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Da li znate datum kada je Mitnička 
grupa stigla na ''Ovčaru'' ili će se moje uvažene kolege usprotiviti da sugerišem taj 
datum? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja... ja mislim da je to bio 19... ovaj, 
novembar - kada je Mitnička grupa dovedena u... u rejon hangara. Po mom saznanju 
nekom i onom što sam ja video, negde oko 10.00 sati. Ali ne mora da bude tačno 
vreme. To sad niko nije gledao.  
 
TUŽILAC MOORE: Hteo sam da ispravim svedoka oko tačnog datuma, uz dozvolu 
Suda, i ako nema prigovora druge strane? 
 
SUDIJA PARKER: Izgleda da nema.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, Mitnička grupa došla je, u 
stvari 18. novembra, a otišla 19. novembra - samo da biste mogli bolje da razumete. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam rekao da smo je 19. ispratili sa... 
odnosno evakuisali do Sremske Mitrovice. Tačan datum kad je ona došla tamo ja... 
nisam naveo. Ja sam mislio da je 19. i došla, pa i toga dana evakuisana. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ne. Mi znamo da su stigli 18. novembra i da su 
otišli 19. novembra? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...za 19. tvrdim da smo ih mi evakuisali i 
obezbeđivali. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U redu. Što se tiče same procedure vezano za 
Mitničku grupu, da li je bilo nekih problema za koje ste saznali, dok su bili pod 
obezbeđenjem Vezmarovića i njegove vojne policije? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dok je Vezmarović i njegova vojna policija 
i moje starešine obezbeđivali grupu sa Mitnice, nije bilo nikakvih problema. Oni su 
organizovano, sasvim uredno preveženi i predati u Sremsku Mitrovicu, o čemu je 
izvestio Vezmarović - da nije bilo nikakvih problema - po njegovom povratku iz 
Sremske Mitrovice.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Što se tiče evakuacije, pomenuli ste onu koja se 
bavila ženama i decom. A sada ste nam ispričali o evakuaciji vezanoj za Mitničku 
grupu. Da li ste svom pretpostavljenom u Operativnoj grupi Jug, odnosno pukovniku 
Mrkšiću, raportirali da su evakuacije završene? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da je to ovaj, urađeno i izvešteno, 
posebno na večernjim sastancima, oko čega se nije mnogo polemisalo, i mislim da je 
to i vojna policija uradila i organ bezbednosti - da je izvestio svoga pretpostavljenog. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Zašto je bilo potrebno da vi izvestite pukovnika 
Mrkšića o završetku evakuacije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Zato što smo mi taj zadatak imali. Kad smo 
zadatak izvršili, vojnički je red da se izvesti da je on urađen. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A ko vam je izdao taj zadatak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne mogu sada tačno da se setim ko mi je 
konkretno izdao taj zadatak, ali sigurno zadatak je mogao neko izdati od mojih 
pretpostavljenih starešina. Da li je to bio pukovnik Mrkšić ili potpukovnik Panić, ja 
ovog trenutka ne mogu da se setim. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam puno. Želim sada da razgovaramo o 
evakuaciji koju u stvari nazivamo ''Bolnička evakuacija''. Ti su ljudi na kraju završili 
na ''Ovčari'' - u hangaru. Dakle, želim da razgovaramo o tome. Da li me razumete?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Razumem. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste ikada bili obavešteni o postojanju druge 
grupe ljudi koje je trebalo evakuisati, a koji su u ovom slučaju došli iz bolnice, a u to 
ste i vi trebalo da budete direktno uključeni? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Moja komanda brigade nije imala nikakva 
prvo saznanja i nije učestvovala u planiranju, niti u organizovanju i izvođenju 
zarobljenika iz bolnice i njihovom prevoženju do ovaj, rejona ''Ovčara''. Ovaj zadatak 
je išao mimo naše komande brigade. Nismo ovaj, bili... niti obezbeđivali zarobljenike, 
nismo... nismo bili u bolnici, i nismo učestvovali u njihovom organizovanju i 
prevoženju do rejona hangara u ''Ovčari''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li to, u stvari, znači da je vaš odgovor ne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ni na koji način nismo učestvovali u 
izvođenju i dovođenju ratnih zarobljenika iz bolnice do ''Ovčare''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada ste prvi put saznali za ono što bih ja nazvao 
''evakuacijom'' iz vukovarske bolnice? Prvo ćemo ovaj vaš širi opis da podelimo na 
nekoliko delova, tako što ću vam postavljati pitanja. Rekli ste da ste videli da ljudi 
izlaze iz autobusa i prolaze kroz špalir. Šta pod tim mislite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, mislim da nisu mogli nigde da prođu, 
ovaj, da izbegnu, jer je špalir napravljen od izlaska vrata u autobusu do ulaska u 



 

 

hangar. I kroz to su prolazili, i tu su onda bili: udarani, šutirani, vređani, ponižavani - 
do ulaska u hangar. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A čime su ih udarali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Udarali su ih: nogama, rukama, delovima od 
oružja, mislim pre svega, na kundak... ko je imao kundak od puške ili nečim, ko je 
imao nešto kod sebe. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li znate da li je iko od ljudi koji su ih tukli 
nosio uniformu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Bili su ovaj, odeveni različito. U... neko u 
uniformi, neko kombinovano, neko civilno, neko neki deo opreme. Uglavnom, niko 
nije bio ovaj... onako da je uredno odeven. Uglavnom, imali su neku uniformu koja 
nije bila baš uredna na njima. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE:  A da li ste mogli da razaznate kojim su 
jedinicama pripadali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam mogao da raznam... da razaznam, jer 
sam te ljude prvi put video. Ali... mislite na zarobljenike ili na pripadnike - ove koji su 
ih tukli? 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da, mislim na ljude koji su ih napadali, na one 
koji su ih tukli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Ja sam te ljude prvi put sreo i nisam 
nikoga od njih poznavao. Oni su tu stajali, kako sam već opisao, u uniformama, tukli 
su dok su prolazili. Nikog nisam poznavao. Sprečavao sam ih da... da to ne čine. 
Ovaj... tražio od njih da prestanu, da se ponašaju korektno, da ih ne tuku i tako dalje. 
Uglavnom, oni me nisu uvažavali. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste uspeli da utvrdite ili da saznate odakle su 
stigli ti ljudi i koje su (...) (Izbrisano po nalogu Pretresnog veća) (...) 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... Iznenadio sam... sam se kad sam ga video, 
ali sam mu prišao i... i pitao ga: ''Odakle su ovi ljudi? Što se dovode?'' On mi je 
odgovorio: ''Iz bolnice''. I tada sam saznao da su oni iz bolnice. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Zaustavio bih vas na trenutak i sačekao Pretresno 
veće. 
 
(Pretresno veće se savetuje)   
 
TUŽILAC MOORE: Da li mogu da nastavim, časni Sude? 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam, gospodine Moore. Nema potrebe da budete toliko 
ljubazni. Imam oba uva. 
 
TUŽILAC MOORE: Izvinjavam se. 
 



 

 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, rekli ste da ste videli majora Vukašinovića 
koji je stajao negde oko sredine hangara. Takođe ste rekli da ste bili iznenađeni što ste 
ga tamo zatekli. Prvo nam recite ko je on bio? Šta je bila njegova uloga? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Major Vulašinović je bio zamenik načelnika 
bezbednosti u Gardijskoj brigadi, odnosno u Operativnoj grupi Jug. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Zašto ste vi bili iznenađeni što ga vidite u 
hangaru na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislio sam da sam iznenađen zbog toga 
što niko ništa ne preduzima dok se zarobljenici sprovode i ulaze u hangar - da se tuku, 
a niko ne sprečava - a on je tu. Zbog toga sam bio iznenađen. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pitali ste ga odakle su ti ljudi i on vam je 
odgovorio da su iz bolnice. Da li ste vi znali da se sprovela evakuacija, odnosno da je 
tog jutra trebalo da se evakuišu ljudi iz bolnice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Rekli ste nam da je Vukašinović stajao negde u 
sredini hangara. Da li ste videli i neke druge oficire ili, da se tako izrazim, redovne 
vojnike sa njim u to vreme? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam oko Vukašinovića video jednu grupu 
uredno uniformisanih i odevenih vojnih lica. Ne znam ko su oni bili. Uglavnom, svi 
su bili bez kapa. I ja te ljude nisam poznavao. Bili su u uniformi našoj vojničkoj M77 
- svi. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete tačno da nam kažete šta je to 
uniforma M77 i kako ona izgleda? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa to je uniforma koja je bila tada 
standardna u Jugoslovenskoj narodnoj armiji: sa bluzom SMB, pantalonama, 
čizmama, i ka... ka... kako smo tada... kako smo mi govorili, kapom ''titovkom'', i 
jednom vetrovkom, to su uglavnom imale sve starešine. A ovi su imali baš to sve. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da kažete, da li je tada tamo bilo i 
drugih oficira? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne mogu da tvrdim da je bilo i drugih 
oficira, nisam ih poznavao, ali znam samo da je bio major Vukašinović, pošto sam 
njega isključivo i jedino poznavao. Možda su bili, ali ja nisam video. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste tamo videli potpukovnika Panića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja potpukovnika Panića tada tamo nisam 
video, ali sam čuo kasnije iz razgovora sa njim i na njegovom svedočenju u Beogradu 
da je bio. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sada da se pomerimo vremenski više godina 
unapred. Rekli ste nam da ste razgovarali sa Panićem. Sada nećemo da se bavimo 
onim što je on rekao. Mene interesuje da nam kažete: Kada ste vi imali taj razgovor sa 
Panićem, kada vam je on rekao da je on bio na ''Ovčari'' a da ga vi niste tada videli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da je to bilo po davanju... ovaj 
svedočenja na Vojnom sudu u Beogradu, kada smo mi... kada smo se mi slučajno 



 

 

sreli, ne znajući ni on ni ja da ćemo tamo svedočiti. Ja sam tada od njega čuo             
... (Izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ...  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Želeo bih da se sada vratimo malo 
unatrag, opet u hangar na ''Ovčari'', gde ste vi videli Vukašinovića. Rekli ste nam da je 
on tamo bio, da se tako izrazim, sa vojnicima koji su nosili uniforme M77. Da li ste 
videli da je neko od tih Vukašinovićevih vojnika pokušavao da prekine premlaćivanja 
koja su se tada odvijala? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Časni Sude? 
 
TUŽILAC MOORE: Mislim da imamo prigovor.  
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Lukiću, izvolite? 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Pa ne volim da prekidam kolegu, niti on to voli, ali moram da 
prigovorim. Kroz ovo pitanje da je on rekao da je Vukašinović bio sa... sa vojnicima, 
jer je svedok na pitanje tužioca: ''Da li je tu bilo drugih oficira?'' a i posle objasnio da 
su to uniforme koje su nosili oficiri, ta lica koja su bila sa Vukašinovićem. U tom 
smislu, voleo bi da se kroz ovakvo pitanje ne dovodi svedok u zabunu. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Moore, imamo problem sa vojnicima i oficirima. 
Ostavljam vama da to rešite.  
 
TUŽILAC MOORE: Evo, ovo što sam ja ovde video, piše:''Ja sam oko 
Vukašinovića video jednu grupu, nosili su redovne uniforme. Bili su vojnici, vojno 
osoblje''. To je na stranici 22. 
 
SUDIJA PARKER: Međutim, to ne rešava ovaj problem. Na stranici 23, u prvom 
redu, videćete nešto što se verovatno više odnosi na ono što je rekao gospodin Lukić. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kad kažemo vojnici, odnosno vojska, to ponekad 
obuhvata i oficire, kao i obične redovne vojnike. Recite mi, ljudi koje ste vi videli sa 
Vukašinovićem, da li ste uspeli da vidite - da li su to vojnici ili oficiri? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja nisam mogao tada da odlučim da li su to 
vojnici bili ili oficiri. Ja samo ponavljam da su bili obučeni uredno, da su bili obrijani, 
sa urednim uniformama. Bili su uglavnom bez kapa, pored Vukašinovića, koji je i 
sam bio bez kape. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Koliko dugo ste ostali u hangaru na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja sam u hangaru na ''Ovčari'' ostao oko 
tridesetak minuta, sve dok svi zarobljenici nisu ušli u hangar. I tu sam onda, ovo što 
sam rekao, bio sa Vukašinovićem. Sa njim sam još nekoliko reči progovorio. Onako, 
gledao sam tu situaciju koja se nalazi u hangaru. A posle toga sam se spremao da 
idem u komandu svoju i na referisanje u pretpostavljenu komandu. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Recite mi, pre nego što ste otišli, da li ste tada 
mogli da vidite da li je i ispred hangara na ''Ovčari'' bilo nekih ljudi? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ispred hangara na ''Ovčari'' bilo je opet 
nekih pripadnika Teritorijalne odbrane koji su ulazili i izlazili, vraćali se, i to tako, 
nisam ja kontrolisao... koji su to... i nisam ih ni poznavao. Uglavnom, oni su tu bili. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kako biste vi opisali atmosferu koja je vladala u 
hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa u hangaru je bila dosta ovaj, šokantna 
atmo... atmosfera, dosta nervozna. Ljudi su ovaj... prebačeni uglavnom na levu stranu 
svi. Neko je sedeo, gde je imala neka trava ili seno. Uglavnom, ljudi su bili zabrinuti, 
gledali su šta se radi. Uglavnom, nikako nije bila povoljna atmosfera neka, posebno za 
zarobljenike. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Zašto ste napustili hangar? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam prvo hangar napustio iz razloga toga, 
tražio sam da dođe pomoć i obezbeđenje iz svoje komande brigade, koje je došlo na 
čelu sa majorom... sa rezervnim kapetanom Vukić Svetolikom. On je došao sa 15 do 
20 vojnika. Nije bilo vojne policije. Možda je neko imao i opasač vojne policije, ali 
neko... ni... nije bila vojna policija, jer je Vezmarović još u to vreme bio u Sremskoj 
Mitrovici. Po dolasku... 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kako je Vukić znao da treba da dođe u hangar na 
''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Čim smo videli da je situacija složena, ja 
sam postupio tada, mislim kao pravi oficir, nekog sam izvestio u komandi brigade, ali 
ne znam kako i na koji način, da se uputi jedna ekipa, kako bi se pomoglo u rešavanju 
situacije na ''Ovčari''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Možda vi pokušavate vrlo brzo da odgovorite, ali 
još nam niste rekli ništa o tome gde ste otišli pošto ste napustili ''Ovčaru''? Dakle, rekli 
ste da ste napustili ''Ovčaru''. Gde ste onda otišli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Evo ako dozvolite da prvo sada objasnim 
prvo detalj Vukića. Posle izvesnog vremena, ne mogu reći koliko vrmena, Vukić je 
došao i obratio se meni. Ja sam ga uputio, uhvatio za rukav i pokazao mu: ''Je l' vidiš 
onoga visokog majora? To je major Vukašinović. Javi se njemu, ako treba neki 
zadatak da dobiješ od njega ili ako mu treba neka pomoć u vezi nastale situacije''. Ja 
sam to Vukiću pokazao, a onda sam otišao u komandno mesto Negoslavci, gde je bila 
komanda Operativne grupe Jug. Sastanak je uveliko započeo. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pitanje na koje želim da se vratim jeste: kako to 
da je Vukić došao na ''Ovčaru''? Da li ste vi njemu naredili da on tamo dođe? Da li 
znate ko mu je naredio da tamo dođe? Zašto se on tada našao na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam tražio pomoć da se zaštite ovaj, 
zarobljenici. A sad, ko je preneo to naređenje njemu, da li Vez... da li ovaj, 
Vukosavljević Dragi, da li neko drugi, ne znam. Ja sam uglavnom tražio da dođe, da 
se uputi pomoć - da se zaštite zarobljenici. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada kažete da ste zatražili pomoć, gde ste se 
tačno nalazili kada ste tražili da dođe pomoć? Da li ste još uvek bili na ''Ovčari'' ili ste 
tada već bili u Negoslavcima? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da sam bio još na ''Ovčari'', jer 
sam ga ja uputio na majora Vukašinovića - da se njemu obrati, ako ima neki zadatak 
za njega. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li znate šta se dogodilo u razgovoru između 
Vukašinovića i Vukića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam kasnije od Vukića ovaj, doznao, 
drugi dan, il' ne znam, 'ajde, jedan ili drugi dan, koji mi je ovako decidirano objasnio, 
i koji je to izneo i na svom svedočenju povodom slučaja u Specijalnom sudu u 
Beogradu - Vukić je rekao: ''Druže majore, ja sam iz 80. brigade. Upućen sam da vam 
pomognem. Da li imate neki zadatak za mene?'' Njemu je Vukašinović odgovorio: 
''Nemamo nik'i zadatak za vas''. Vukić se vratio tu, na ulaz hangara. On čak izjavljuje 
da je razgovarao sa nekim zarobljenicima, da su čak zajedno pušili, da je jedan od 
njih, od zarobljenika, bio zabrinut, i pitao ga: ''Šta će biti sa nama?'' Vukić mu je isto 
onako odgovorio: ''Pa verovatno će biti isto kao ovom... sa ovom grupom sa Mitnice, 
da ćete biti prevezeni u Sremsku Mitrovicu''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Idemo sada na vaš povratak u 
Negoslavce. Rekli ste nam da ste tamo želeli da se vratite kako bi zatražili pomoć. 
Pomoć od koga? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude? 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Mislim da se moj uvaženi kolega ili zbunio ili... Svedok nije 
pomenuo da je otišao u Negoslavce da traži pomoć. On je rekao da je pomoć tražio sa 
''Ovčare''. A rekao je da je u Negoslavce otišao na redovno referisanje. 
 
TUŽILAC MOORE: Ono što ja vidim da je rečeno je to da ja vidim da je rečeno da 
je on želeo da traži pomoć. Možda sam se ja malo istrčao. U tom slučaju se 
izvinjavam. Ali ja vidim da sam to ovde zapisao svojom rukom. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Moore, možda bi to ipak trebalo da se razjasni? 
 
TUŽILAC MOORE: Svakako. Dozvolite mi prvo da proverim na transkriptu. Znam 
da je to negde pozadi. Samo trenutak... 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U vašem odgovoru na 27. stranici u prvom redu, 
vi kažete: ''Tražio sam pomoć da se zaštite zatvorenici'', i zatim govorite o drugim 
stvarima. Želeo bih da to razjasnimo: Da li ste vi napustili ''Ovčaru'' i vratili se u 
Negoslavce? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam napustio ''Ovčaru'' kada je Vukić 
došao sa... sa vojnicima... i otišao u Negoslavce.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Koja je bila svrha vašeg odlaska u Negoslavce? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam onda morao da idem na... ne morao, 
trebao sam da idem na redovno referisanje. Ali nisam mogao da prepustim 
zarobljenike u ovakvoj situaciji, i zbog toga sam zakasnio. 
 



 

 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Idemo onda na samo informisanje. Kada ste stigli, 
da li znate koliko je tada bilo sati? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: U... mislite na komandno mesto kod 
Mrkšića u Negoslavcima? 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pa rekli ste da ste morali i ovako i onako da idete 
na redovno informisanje. Dakle, sada vas pitam o tome. Gde je bilo održano to 
redovno informisanje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ref... referisanje, u stvari. To je bilo u 
Negoslavcima, na komandnom mestu Operativne grupe Jug. Ono je bilo redovno 
sprovođeno negde, ne znam tačno, ili u 18.00 ili u 19.00 časova... svakog dana. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li znate koliko je bilo sati kada ste tamo stigli? 
Mislim da ste rekli da ste zakasnili na referisanje? Da li možete da procenite koliko je 
bilo sati kada ste stigli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam zakasnio sigurno na referisanje zbog 
složene situacije na ''Ovčari''. Mislim da je to bilo negde oko 19.00 časova, oko... ne 
mogu tačno reći u minut. Ušao sam u tu salu gde je bilo... izvinio se komandantu što 
sam zakasnio, i objasnio mu razlog zbog čega sam zakasnio na sastanak. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada kažete da ste mu objasnili razlog kašnjenja, 
recite molim vas sada Pretresnom veću šta ste vi to njemu rekli - zašto ste zakasnili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam mu rekao ovako: ''Dolazim sa 
''Ovčare''. Na ''Ovčari'' je gužva. Dovedeni su neki ratni zarobljenici iz bolnice, za 
koje ja ne znam ovaj... ko ih je tačno sve organizovao i doveo. Video sam da se prema 
njima nekorektno ponaša, da se... da se propuštaju da ulaze kroz špalir, da se tuku, 
ovaj... ko je šta imao kod sebe od opreme...'', a čak sam napomenuo isto da je... je 
jedan, to sam video ja, kundakom udario jednog od tih zarobljenika, koji su prolazili 
kroz špalir do ulaska u hangar.   
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Rekli ste da ste to rekli komandantu. Ko je bio taj 
komandant kome ste vi to rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Komandant je bio tada pukovnik Mile 
Mrkšić. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada ste Mrkšiću rekli da se ljudi tamo 
zlostavljaju i kako se ponašaju ti ljudi na ''Ovčari'', da li je on vama tada nešto 
odgovorio? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Na moje objašnjenje koje sam mu preneo sa 
situacijom na ''Ovčari'', on mi je ovako jednostavno odmahnuo rukom i rek'o: ''Nemoj 
o tome da mi pričaš''. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete molim vas da nam pokažete kako je 
on to tačno odmahnuo rukom? Molim vas, pokažite Pretresnom veću kako je on to 
pokazao vama? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Oni su bili uglavnom svi u... ovaj u... u toj 
sali, u dvorani. Mislim da je pola tu već ljudi stajalo. Kad sam ga ja izvestio, on je 
ovako rek'o: ''Nemoj tome... o tome da mi pričaš'' ... svedok pokazuje ... Bio sam 
iznenađen. Shvatio sam da pozna' situaciju i nisam mu dalje o tome više pričao tada 
još u sali. 



 

 

 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, ja znam da obično imamo pauzu posle sat i po 
vremena rasprave. Želim sada da pređem na jednu drugu temu, koja je, naravno, sa 
ovom u vezi. Međutim, mislim da je ovo sada prirodan trenutak za pauzu. Tako da 
ako mislite da bismo mogli da napravimo pauzu za dva ili tri minuta, onda bih sada 
mogao da napravim prekid u ispitivanju? 
 
SUDIJA PARKER: Sada ćemo da napravimo pauzu gospodine Moore. 
 
TUŽILAC MOORE: Mislim da moramo da napravimo i neke redakcije u 
transkriptu. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA PARKER: Da, gospodine Moore. 
 
TUŽILAC MOORE: Hvala, časni Sude. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, rekli ste nam da ste 
obavestili pukovnika Mrkšića. Pokazali ste nam gest koji je napravio, dakle pokret 
rukom i rekli ste da više niste govorili u toj prostoriji, jer ste na osnovu onoga što ste 
videli, shvatili da je bio upoznat sa situacijom. Koliko je ljudi u tom trenutku bilo u 
prostoriji - kada ste razgovarali i kada je odmahnuo rukom? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislim da je u tom trenutku u prostoriji 
bilo oko dvadesetak ljudi, 25,  sve su to starešine iz komande Operativne grupe i neke 
druge potčinjene starešine, koje ja... nisam sa sigurnošću mislim... nisam brojao 
kol'ko, a redovno je bilo oko dvadesetak, 25 starešina na sastanku. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li se tada sastanak završio? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Sastanak se završio i mi smo izašli napolje - 
pred tu prostoriju u kojoj je sastanak održan. Ja sam i tada razgovarao sa pukovnikom 
Mrkšićem oko te situacije: šta je bilo, šta sam vidio i tako. Malo možda detaljnije 
opisao nego ono kad sam izvestio ukratko kad sam ušao u prostoriju.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada ste razgovarali sa pukovnikom Mrkšićem o 
tome taj drugi put, da li je još neko bio prisutan? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, prvo da kažem - da. A prethodno sam 
hteo da kažem, nisam odgovorio na pitanje. Pred moj polazak, što ste me vi pitali, u 
Negoslavce, ja sam Dragog Vukosavljevića pozvao i uputio ga da ide na ''Ovčaru'' 
ponovo, da sagleda situaciju, da pomogne kol'ko se šta može u vezi situacije koja se 
tamo nalazila. To je prvo što sam hteo da kažem. Sledeće što ste me pitali. Kada smo 
razgovarali ja i pukovnik Mrkšić ispred ovoga... te sale ili na hodniku napolju, u 
glavnom prostoriji... ovaj, prišao mi je Dragi Vukosavljević. I on me je izvestio da je 
situacija složena, nedefinisana, da je teška, da naši pripadnici vojne policije koji su 
tamo još uvek bili su potisnuti i ne mogu neku značajniju ulogu da odigraju u vezi 
zaštite sa zarobljenicima - obzirom na odnos teritorijalaca koji su imali prema njima. 
A... i... i koji su čak u jedno vreme došlo do međusobnog guranja između teritorijalaca 
i pripadnika jedinice moje, odnosno vojnika vojne policije Vezmarovića. 



 

 

 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pozabavio bih se sa tim sastankom. Rekli ste da 
ste razgovarali s Mrkšićem po drugi put i da vam je prišao Vukosavljević. Kada vam 
je Vukosavljević objašnjavao situaciju, da li je Mrkšić još uvek bio tamo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pukovnik Mrkšić je bio napolju tu... 
napolju... kad je on meni to objašnjavao. Ne znam da li je to čuo. Dragi Vukosavljević 
je insistirao kod mene da i on ide, i da zajedno još jedanputa izvestimo pukovnika 
Mrkšića o situaciji na ''Ovčari'', što smo mi zajedno i učinili. Ja sam predstavio 
Dragog Vukosavljevića pukovniku Mrkšiću kao dobrog oficira, rezervnog starešinu 
organa bezbednosti, tako da o tome mogu to da kažem. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, kao što ste rekli, Vukosavljević je 
insistirao da ode i da obavesti Mrkšića. Kada je Vukosavljević informisao Mrkšića o 
tome, kakva je bila Mrkšićeva reakcija, ako je bilo reakcije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja... ja sad ne mogu da kažem tačno šta je 
ovaj, Mrkšić rekao Vukosavljeviću. Znam da je tu bilo nekog razgovora, ja sam tu bio 
u neposrednoj blizini, ne mogu... da slušam, ali mislim da... da mi je Dragi posle 
rekao da je iznenađen ovaj... kad smo videli da mu je rekao ovaj... Mrkšić: ''Pa pusti 
to. Nemoj da me s time...'', da li ''...opterećuješ, da me gnjaviš.'' i slično. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li je Mrkšić na bilo kakav način pokazao da je 
znao ili da nije znao da je 80. motorizovana brigada bila na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da on nije znao da smo mi bili na 
''Ovčari'', posebno u početnom periodu. Možda je kasnije linijom veze, komandovanja 
izvešten, jer i Panić me je video tamo, što je normalno. A mislim po njegovoj reakciji, 
još kada je meni rekao, kada smo govorili o toj situaciji, on mi je odlučno, ovako, 
rekao: ''Šta ćeš ti tamo?'' - meni kao komandantu brigade. Ja sam video i shvatio sam 
da ja stvarno nisam trebao da budem tamo, jer nikakav zadatak nisam ni dobio, nisam 
učestvovao u planiranju u vezi te akcije, ni nikakav zadatak po tom pitanju nismo 
imali. Nekog drugog prostora za neko drugo razmišljanje ja nisam imao. Jednostavno, 
posle toga govora, ja sam to shvatio kao i naređenje - da ja ne treba da budem tamo. I 
ja sam onda ovaj... rekao Dragom Vukosavljeviću da dođe, da ide na ''Ovčaru'' i da se 
vidi tamo sa Vezmarovićem, ovaj... kakva je situacija i da... ne samo kakva je 
situacija, nego da on te naše vojnike, da se ne izlažu opasnosti, obzirom da su bili 
maltretirani, i da se oni povuku u kasarnu, što je Dragi i učinio, i otišao, i to uradio. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste te večeri razgovarali ili sa 
Vezmarovićem ili sa Vukosavljevićem o tome šta se dogodilo na ''Ovčari'' - pošto ste 
otišli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da... da smo vrlo kratko razgovarali. 
Vezmarović me još izvestio da je on već bio spakovao, da kažem, jedinice i pripremio 
za pokret. Da mu je u međuvremenu došao ovaj, major Karanfilov i saopštio mu da se 
Terirorijalna odbrana... da se zarobljenici predaju Teritorijalnoj odbrani u njihovu 
nadležnost. Obzirom da sada je formirana neka Vlada, ne znam - Krajine i... ostala 
ovde, i da vojna policija sa tim više nema... nema ništa i da može da se povuče u 
kasarnu, što je... mogu reći ovaj, Vezmarović... prihvatio sa zadovoljstvom.  
 
TUŽILAC MOORE: Molim vas, ako možemo da pređemo na privatnu sednicu? 
 
SUDIJA PARKER: Uradimo tako. 



 

 

 
TUŽILAC MOORE: Hvala. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici. 
 
TUŽILAC MOORE: Hvala. . 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, to je bilo 20. novembra uveče. Da li 
možete Pretresnom veću da kažete da li je činjenica da je došlo do zverstava postala 
poznata drugima ili javnosti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa jeste činjenica. Mi smo to već naredni 
dan čuli, uglavnom u... u Negoslavcima. Građani Negoslavaca su već počeli 
prepričavati. Da li je tamo neko bio od njih ili ne, ne znam, ali uglavnom se je čulo. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Zašto niste informisali, odnosno da ne kažem 
nešto što ne treba, postaviću to ovako: Da li ste ikada obavestili Mrkšića o tome da ste 
čuli da je na ''Ovčari'' došlo do zverstava? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nisam ga obavestio. Smatrao sam da on 
to zna, da mu je poznato, jer su njegove najodgovornije starešine bile uključene u tu 
akciju.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ako razgovaramo o 21. novembru, pa do trenutka 
napuštanja Vukovara od strane Gardijske motorizovane brigade, da li ste znali ili da li 
ste čuli za to da je započeta eventualno neka istraga oko tih zverstava? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ovaj, sam čuo na jednom sastanku 
pukovnika Mrkšića, to je bilo posle toga, da će doći istražni organi iz Beograda koji 
će obrađivati ovaj slučaj. Ja ih nisam video, ali znam da je to rečeno. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kada ste to čuli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa na jednom sastanku uveče. Ne znam da li 
21. ili 22. Tu negde, u ta dva dana. Ne mogu tačno da se setim. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A kada govorite o istrazi tih zverstava, da li se to 
ticalo konkretno zverstava na ''Ovčari'' ili općenito? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da se to pr... mislim da se to 
prvenstveno ticalo ''Ovčare'', a općenito su bili mali pri... manji primeri, ali možda i 
uopšte. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li vi to znate ili pretpostavljate? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ja znam da je on nama saopštio da će 
doći istražni organi u Negoslavce. Ja sam smatrao da je povodom toga.  A sad, da li je 
šire nešto ili ne...  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Idemo onda molim vas na primopredaju dužnosti 
sa Gardijske motorizovane brigade na 80. motorizovanu brigadu. Kada je došlo do 
toga? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da je do primopredaje dužnosti 
došlo neposredno pred njihov povratak za Beograd. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U kom ste vi svojstvu tada delovali, pošto su oni 
otišli? Koja vam je bila funkcija? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mi smo ovaj, onda bili u svojstvu komande 
grada Vukovara i Borovo naselja. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I šta vam je bio posao, šta ste tada radili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa uglavnom, pred nama su bili zadaci oko 
sanacije bojišta, oko razminiranja ulica, oko izvršenja... ovaj, kupljenja leševa 
životinja po ulicama, stvaranje nekih uslova za neki normalniji život, sprečavanje... 
sprečavanje pljačke od strane pojedinih lica, odnosno odlazak u tuđe kuće i uzimanje 
opreme i sredstava. Vodili smo računa da bezbednost u celom tom prostoru zaživi, jer 
je još uvek bilo dosta pojedinaca sa naoružanjem, koji su se bahato ponašali. Nije 
retko bio primer da se čula pucnjava u... po gradu i oko njega bez nekog posebnog 
razloga. Gledali smo da što više stvorimo uslove po pitanju obezbeđenja građana 
vodom, kol'ko se to moglo, da se...  Obezbedili smo neke narodne kuhinje gde se 
moglo dolaziti, narod da... da jede. Probali smo što je god moglo još da bude u 
interesu građana da to uradimo. I tako smo se i ponašali. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sada jedno pitanje, da se tako izrazim, u vezi sa 
civilnim rukovodstvom. Koliko je vama poznato da li je postojalo neko civilno 
rukovodstvo odmah posle pada Vukovara? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa odmah nakon pada Vukovara neko 
civilno rukovodstvo ja mislim da nije postojalo, jer bi mi morali sa njim da 
sarađivamo ovde. Nego, ako to je bio jedan... jedan prostor, jedan vakuum u kome je 
sve preneseno na... na komandu brigade, da se stara o obezbeđenju ljudi sa životnim 
namirnicama i ostalo ovde. A civilno rukovodstvo uvek je... ubrzo, u decembru 
mesecu već u... u Vukovaru bilo formirano. Znam da je taj sastanak bio u 
''Velepromet''-u, da je sa njim rukovodio... jedan među, od glavnih koji je bio sa... 
ovaj, iz toga... pripreme je Rajko Bibić, koji je bio nekada direktor ovaj, 
poljoprivrednog dobra ''Ovčara''. I ja sam bio prisutan, ovaj, više kao starešina da se 
malo obezbedi red, da ispoštuju da se taj sastanak ovaj, održi. Oni su izabrali, ne 
znam tačno, 12 do 14 ljudi, a na čelu te... te grupe ljudi bio je Rajko Bibić. I tu su neki 
resori podeljeni između njih – neko za ovo, neko za drugu stvar. Uglavnom, od tada je 
počelo nešto da se dešava u Vukovaru po pitanju ovaj, rada civilnih struktura . 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, dok ste vi radili u svojstvu komandanta 
grada, od koga ste vi dobijali naređenja? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja dok sam radio u svojstvu komandanta 
gra... grada, ja sam tada uglavnom dobijao naređenja od Prve vojne oblasti. Mislim, 
po povratku, normalno, Gardijske brigade. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste u bilo kom trenutku primali naređenja ili 
uputstva od SAO Istočne Slavonije, Baranje i Zapadnog Srema? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nikad. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li vas je Goran Hadžić ikada posetio? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 



 

 

 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sada da se vratimo na vaše kontakte sa 
lokalnom srpskom, odnosno Vukovarskom Teritorijalnom odbranom. Rekli ste nam 
da ste videli Milorada Vujovića i Stanka Vujanovića 20. novembra na ''Ovčari''. Šta su 
oni tada tamo radili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam njih tada video prvi put na ''Ovčari'' i 
uopšte sam ih video prvi put, kao i sve one druge teritorijalce koji su bili. Oni su na 
mene ostavili utisak kao da su tamo neki glavni ljudi, kao da su tamo neki komandanti 
ili komandiri. Zaključio sam to po njihovom pokretu, po njihovoj dinamici, po 
njihovom kretanju, po nekakvom ovaj... međusobnom komuniciranju sa drugim 
pripadnicima Teritorijalne odbrane - da su oni tamo glavne starešine. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: A sada da se usredsredimo na period neposredno 
pre odlaska Prve gardijske motorizovane brigade. Da li ste ikada bili na sastancima na 
kojima je bio prisutan major Šljivančanin? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Bio sam jednom, neposredno pred polazak 
ovaj... pred povratak Gardijske brigade za Beograd - u ''Velepromet''-u. Ne znam kako 
sam se tamo našao, ali mi je verovatno neko rekao, jer ne bih došao sam da nisam to 
znao ili mi neko naredio. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li možete da nam kažete o čemu se govorilo 
na tom sastanku? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa uglavnom, ovaj, Šljivančanin je držao 
reč. Obratio se teritorijalcima da se sada Gardijska brigada povlači sa tog prostora, da 
tu ostaje 80. brigada, da će ona da formira komandno mesto ovde, i da sad sve 
probleme koji... budu se pojavljivali, oni trebaju da rešavaju sa nama. On je tom 
prilikom predstavio i Vujanovića Stanka, naglasio da ga pre... da ga upoznam, i 
Miroljuba Vujovića. Možda još neke druge, ali ja se ne sećam. Ove sam zapamtio iz 
''Ovčare''. Uglavnom, to se je ticalo ovde. Taj sastanak je trajao oko pola sata. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada je on predstavio Stanka i Miroljuba, šta je 
on rekao, u kom svojstvu ih predstavlja? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne mogu sa sigurnošću da tvrdim ovaj, u 
kom svojstvu ih je predstavio, ali ih je predstavio kao značajne ličnosti tada u 
Teritorijalnoj odbrani. I video sam, mislim, da se oni poznaju od ranije....primetio... 
tako sam zaključio. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada kažete da ste zaključili da Šljivančanin od 
ranije poznaje tu dvojicu ljudi, recite nam šta vas tačno navodi na takav zaključak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...Ovaj, vidim da ih imenuje po imenima, 
ovaj, i jednog i drugog. I to mi je neki bio zaključak bio da... da ih pozna'. Ako dakle 
nekog ne pozna'te, ne možete mu reći... ime znati i ostalo.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste ikada sreli osobu koja ima nadimak 
Kameni? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Kada ste ga sreli prvi put? Da li je to bilo pre ili 
posle incidenta na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nakon incidenta.  



 

 

 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: U kom svojstvu ste ga sreli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: On je došao sam kod mene u komandu 
brigade ovaj, predstavio se ko je on. Ja sam za njega ovaj, čuo. Tražio je neku pomoć 
od nas, u vidi... u vidu hrane za svoje borce, grupu koju je imao i tako... oko sebe. 
 
TUŽILAC MOORE: Želeo bih sada da pogledamo neke dokumente. 
Časni Sude, pripremili smo jedan manji svežanj dokumenata za moje uvažene kolege 
i za Pretresno veće. Sekretarijat (Registry) to ima. Nadam se da će i svedok dobiti 
jedan primerak ili da već ima. Dozvolite mi da kažem, nadam se da će to biti od 
pomoći i Sudu i mojim uvaženim kolegama, da neću da se koristim svim 
dokumentima, ali isto tako siguran sam da ćemo se koristiti nekim dokumentima, kao 
što su na primer tabulatori 1 i 2. To je, naime već uvršteno u spis, tako da mislim da tu 
ne bi trebalo da bude problema. Ukupno imamo devet tabulatora. Svaki od njih 
trebalo bi da je i na engleskom i na BHS-u. I ako mi sada dozvolite, ja bih pogledao 
tabulator broj 4.   
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine, ja sam vam jutros pokazao ovaj 
dokument. Molim vas da okrenete tabulator broj 4. Kod mene obično prvo dolazi 
engleski prevod pa onda original, ali vi naravno treba da pogledate original. 
 
TUŽILAC MOORE: A za elektronsku sudnicu (E-Court practice direction) to je broj 
426, verzija na BHS-u je 0436 8417. To ne bi trebalo da bude problem da se pronađe. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine, da li imate pred sobom tabulator broj 
4? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Imam.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Nadam se da u gornjem levom uglu piše 23. 
novembar. U zaglavlju stoji ''Komanda OG Jug''. Dakle, 23. novembar, selo 
Negoslavci. Šta je ovaj dokument? Ja ne želim da sada ulazite u detalje, nego nam 
samo recite generalno šta je to? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovo je dokument komande Operativne 
grupe Jug ovaj, koji se šalje komandi Prve vojne oblasti - redovan borbeni izveštaj. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ako okrenemo drugu stranicu, ko je taj 
komandant? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa kod mene je to na prvoj strani sve. 
Zapovednik, komandant Operativne grupe Jug, pukovnik Mile Mrkšić. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam puno. Da, na engleskom je to prešlo 
na drugu stranicu. A sada me zanima jedan deo pred kraj dokumenta. Vidimo da 
imamo broj 1, 2, pa onda 3, i odmah iznad broja 3, zanima me ona beleška koja 
počinje rečima: ''Komandi je pružena sva stručna, organizaciona i materijalna 
podrška...''. Da li vidite to? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pročitaću ovaj deo, a onda ću da vam postavim 
jedno pitanje. Dakle, ovde piše: ''Komandi 80. motorizovane brigade je pružena sva 
stručna, organizaciona i materijalna podrška za rešavanje svih pitanja oko 



 

 

preuzimanja odgovornosti u zoni odgovornosti OG Jug''. Recite nam šta tačno ovde 
znači izraz ''preuzimanje odgovornosti''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da ova reč '' preuzimanje 
odgovornosti'' znači da po odlasku Operativne grupe Jug da smo mi dužni sav taj 
prostor koji je imala zona odgovornosti Operativne Jug ovaj, za njega mi sada 
postajemo nadležni, i za sve događaje koji se u tom prostoru dešavaju, mi treba da ih 
rešavamo. Oni su pred polazak ostavili neke stvari nama, kao logistička sredstva, 
tehnička, i tako. 
 
TUŽILAC MOORE: Hvala. Idemo sada na tabulator broj 5. Ovaj dokument još nije 
uvršten u spis. Tabulator broj pet je relativno nov dokument, datum na njemu je 29. 
novembar. Brojevi na BHS-u je 04652477 i 04652478, a engleski prevod nosi isti 
broj. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da li ste pronašli tabulator broj 5?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ... 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE:  Naslov je ''Stanje borbenog morala u jedinicama 
80. motorizovane brigade i njegov dalji trend''. Datum, 29. novembar, a potpisao ga je 
komandant Vojnović, to jest vi. Idemo onda na prvu stranu. Zanima me drugi veliki 
paragraf. Da vidimo da li možemo to da pronađemo: ''Posle oslobađanja Vukovara, 
komanda brigade...'' Da li ste pronašli taj deo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala: ''Posle oslobađanja Vukovara, komanda 
brigade dobila je zadatak da kao komanda mesta obezbedi funkcionisanje vojne vlasti, 
obezbedi uslove za oživljavanje i uspostavljanje civilne vlasti, sudstva, zdravstva, 
privrede, kao i da spreči pljačku i ostale oblike kriminala''. Znači, ovo je 29. 
novembar. Šta se ovde tačno misli kad se govori o oživljavanju i uspostavljanju 
civilne vlasti i sudstva, zdravstva i privrede? Koja je svrha toga? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da je svrha toga da se uspostavi pre 
ovaj... civilna vlast, da se što pre stvore preko njih uslovi ovaj, za zbrinjavanje ljudi, 
za pokretanje određenih privrednih subjekata koji nisu razoreni ovaj, ratom. Da... da 
je kol'ko god moguće da se obezbede uslovi za stanovanje ljudi u tom... u tome mestu 
i gradu, da se spreči pljačka, kriminal, tuče međusobne, ubijanja i slično.  
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, molim da se ovaj tabulator uvrsti u spis? 
 
SUDIJA PARKER: Uvrštava se. 
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 437. 
 
TUŽILAC MOORE: Hvala vam. Idemo sada na tabulator broj 6. Nadam se da ćemo 
se kratko zadržati na tome. To je opet novi dokument.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Takođe nosi datum 29. novembar,a potpisali ste 
ga vi. Molim vas, potražite taj deo. Dokument nosi oznaku ERN 0465-2479 do 0465-
2484. Dakle, molim vas potražite verziju na BHS-u? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Samo...  
 



 

 

TUŽILAC MOORE – PITANJE: Dakle, vratite se na tabulator broj 6, 29. 
novembar, naslov dokumenta je ''Redovni borbeni izveštaj''. Da li vidite to? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Molim vas potražite paragraf 2(g)? 
Da li ste to pronašli? Malo veći paragraf? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Broj 2(g) počinje sa: ''Stanje u jedinicama 
brigade...'' onda imamo mala slova koja označavaju podparagrafe. Zanima me slovo 
(j). Da li ste pronašli 2(j)? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ''Stanje u jedinicama brigade...'' - da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: I zanima me poslednje što piše pod 2(j). To je na 
drugoj strani dokumenta: ''Sutra, 30. novembra...''. Da li vidite tu rečenicu? Stranica 
broj 2: ''Sutra, 30. novembra...'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. A da, to je kod mene gore, da. Ako je 
to... na to mislite: ''Sutra se ulazi u podzemne objekte...'' je l'? Na... na to mislite? 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Moj prevod je drugačiji. Ne. Pročitaću vam ono 
što me zanima, pa da vidimo da li možete da pronađete: ''Sutra, 30. novembra 1991. 
godine, inžinjerijska jedinica pristupa sahrani oko 400 leševa''. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Vidimo da se spominju leševi u sanducima, u 
raspadanju. Ali sada me zanima ovih 400 leševa. Da li znate gde su pronađeni ti 
leševi? Odakle su oni? Molim vas, objasnite nam to? Da li je to bio jedan izolovani 
incident da je trebalo sahraniti ili ponovo sahraniti toliko mnogo ljudi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da leševi nisu pronađeni svi na 
jednom mestu, nego su pronađeni celim gradom, celom širinom grada. I znam da je 
ovu akciju sprovodio pukovnik Bašić iz komande Prve vojne oblasti. Tražio je pomoć 
od mene, koju sam mu ja dao u vojnicima, da mu se pomogne da radi. I znam da je 
ove leševe zaista sahranio ovaj, na jedan zaista kulturan način. Svaka grobnica je 
posebno obeležena, svako je imao krst, broj, gde se znalo ime i prezime.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam puno. 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, molim da se tabulator broj 6 uvrsti u spis? 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se. 
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 438. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, idemo onda na tabulator 
broj 7. Da li vidite to? Datum je 22. decembar...Ne drugi, nego 22. decembar. Koji 
datum imate ovde? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: 22. dvanaesti. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Da. Dokument je potpisao potporučnik Vasić? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 



 

 

 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ja sam to zapisao kao potpukovnik, ali valjda nisu 
svi ljudi koji se prezivaju Vasić potpukovnici. Ovo je izgleda potporučnik. U vezi sa 
ovim dokumentom, zanima me kakva je bila situacija? Da li je ovo izveštaj kojim se 
javlja da su 21. decembra oko ponoći ubijena tri pripadnika Teritorijalne odbrane 
Vukovar? Tu piše: ''Na prvom je izveden pokušaj klanja, pa je kasnije ubijen iz 
vatrenog oružja, kao i ostala dvojica. Ubijeni su bili iz odreda Leva Supoderica, pod 
komandom kapetana Milana Lančužanina zvanog Kameni''. Mene zanima poslednji 
paragraf, tamo gde piše: ''Mesto zločina obezbeđuje...''. Da li vidite to? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste.  
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: ''Mesto zločina obezbeđuje vojna policija i 
milicija SUP Vukovar''. Dakle, to je 22. decembar. Da li je vojna policija tada još 
uvek aktivno učestvovala u istražnim radnjama oko takve vrste zločina? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, oko ovak... oko ovakve vrste zločina 
vojna policija je, gde god je mogla, pripomogla... pomagala. A mislim u to vreme već 
da je bila i formirana četa... četa milicije u Vukovaru. Ovo je kao vanredni događaj 
koji se dogodio, dostavljen komandi Prve vojne oblasti. Inače, naselje ''Holivud'' je... 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. Nešto ste počeli da govorite o naselju 
''Holivud''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ... 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Možda to i nije točno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, točno je, točno je. Mislim, to je jedno 
bilo u... u... urbanije naselje, ovako otmenije za stanovanje, gde su se određeni 
pripadnici Teritorijalne odbrane tamo nastanili. Samo to. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Pa se to onda zvalo ''Holivud''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ... 
 
TUŽILAC MOORE: Molim da se to uvrsti u spis? 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se. 
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 439. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Imamo još samo dva tabulatora. Sledeći tabulator 
je broj 8. To je 14. januar 1992. godine, zar ne?   
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Upućen je komandi Prve vojne oblasti i komandi 
24. korpusa. Zanima me treći paragraf. Da li ste pronašli to? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Ja ću to da pročitam: ''Sve jedinice su planski i 
organizovano otpočele marš 14. januara 1992. godine u matične garnizone''. Da li to u 
stvari znači da je 80. motorizovana brigada završila sa svojom dužnošću tamo, i da se 
vraća u matični garnizon? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jedinice 80. motorizovane brigade su se 
vratile sve, i potčinjene komande. U Vukovaru je ostao deo starešina komande 
brigade, koji je radio na organizaciji i već je organizovan kao komanda mesta. 
 
TUŽILAC MOORE – PITANJE: Hvala vam. 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, ja mogu ovo da ponudim da se uvrsti u spis. 
Međutim, možda su moje uvažene kolege spremne da prihvate činjenicu da se 80. 
motorizovana brigada vratila 14. januara 1992. godine, pa nam onda ovaj dokument 
ne treba? Ja znam da je ovo malo neuobičajena procedura. Stvar je zaista sasvim u 
njihovim rukama. Ukoliko žele to da prihvate, to sada mogu da kažu, a ako ne, onda 
ćemo uvrstiti dokument. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, evo ja sam delegiran ispred sva tri tima Odbrane 
da, imajući u vidu ono što je svedok rekao, ne vidim problem da... da ovaj dokument 
uđe kao dokaz, imajući u vidu da su se vratili jedinice, a komanda je ostala u 
Vukovaru. To je svedok rekao, čini mi se. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala. Dokument se prihvata u spis. 
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 440. 
 
TUŽILAC MOORE: Da li to znači da je ovo sada dokazni predmet? 
 
SUDIJA PARKER: Da. Ja sam tako razumeo odgovor gospodina Vasića. 
 
TUŽILAC MOORE: Hvala. I idemo konačno na tabulator broj 9. Molim da pređemo 
na privatnu sednicu za ovaj dokument? 
 
SUDIJA PARKER: Molim privatnu sednicu. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
TUŽILAC MOORE: Nemam više pitanja za ovog svedoka, časni Sude. 
 
sekretar: Ponovo smo na otvorenoj sednici, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Lukiću?  
 
ADVOKAT LUKIĆ: Dok se moj kolega Vasić priprema, samo da jedan dam 
komentar, da ne bude da je Odbrana reagovala na neki način koji možda nije u 
interesu postupka, vezano za malopređašnji predlog gospodina tužioca da se o onom 
dokumentu izjasnimo bez uvođenja u dokaze. I ne želim da pravim šta više, nikakve 
varnice sa kolegom Mooreom, kad već imamo vrlo korektne odnose. Ali nama kolega 
tužilac ni u jednom trenutku nije pre ovog predloga se obratio, niti kada smo 
razgovarali o nespornim činjenicama, niti kada nam je dao ovaj dokument pre dva 



 

 

dana, da li ga činimo nespornim. Nije želja Odbrane na bilo koji način da zatrpava 
Pretresno veće sa dokazima. I mi želimo da damo doprinos zaista olakšanju vašeg 
zadatka, pre svega, Pretresnog veća, ali mislim da je mogao da nam priđe ranije, pre 
početka suđenja i da kaže šta želi sa ovim dokumentom. Malo smo stvarno zatečeni i 
nije mi se dopao ovakav pristup, sad pred Pretresnim većem da nam postavlja to 
pitanje. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala, gospodine Lukiću. Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT VASIĆ 
 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobar dan. Ja bih vas zamolio, s obzirom da vi i ja 
govorimo istim jezikom, da zbog prevodilaca nakon pitanja koje vam budem 
postavio, napravite malu pauzu, kako bi prevodioci mogli da prevedu u potpunosti 
moja pitanja, a nakon toga u potpunosti i vaše odgovore. Hvala vam. Na pitanje mog 
uvaženog kolege, govorili ste nam o vašoj vojničkoj karijeri koja je trajala 
impozantan broj godina. Rekli ste nam na kojim ste funkcijama bili, i kako je išlo 
vaše školovanje i napredovanje. Čuli smo da ste služili u jednom trenutku vaše 
karijere kao oficir na području Slovenije. A moje pitanje je: Da li ste ikada u svojoj 
karijeri bili komandant bataljona vojne policije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nisam bio komandant bataljona vojne 
policije. Bio sam komandir čete vojne policije. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li bi bili ljubazni da nam kažete u 
kom periodu ste bili komandir čete vojne policije i u kojoj jedinici? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Po sećanju, komandir čete vojne policije bio 
sam od 1972. godine do kraja 1976. godine u 195. pešadijskoj brigadi, garnizon 
Maribor, Republika Slovenija. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam lepo. Recite nam, u kom ste činu tada 
bili kada ste bili komandir čete vojne policije? I da li ste pre nego što ste došli na ovu 
dužnost, završili neke posebne škole ili kurseve za vršenje dužnosti oficira vojne 
policije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kao komandir čete vojne policije bio sam u 
činu poručnika i kapetana. Završio sam kurs vojne policije u Pančevu, mislim 1971. 
godine, a na školovanje sam otišao 1970. godine. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam lepo. Recite mi, da li sam vas dobro 
shvatio, da li ste vi sa ovde dužnosti komandira čete vojne policije i otišli na drugu 
dužnost u činu kapetana? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Ja sam otišao prvo na kurs 
komandanata bataljona u Sarajevo, a posle te dužnosti, vršio sam dužnost zamenika 
komandanta Drugog pešadijskog bataljona, nešto manje od godinu dana u istoj 
jedinici, brigadi, kako sam i naveo.  
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam lepo. Rekli ste nam da ste u jednom 
trenutku postali komandant, čini mi se 11. pešadijske brigade u Sloveniji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Od oktobra 1985. godine postao sam 
komandant 11. partizanske brigade. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li biste bili ljubazni da nam kažete u kom ste 
tada činu bili kada ste vršili ovu dužnost, i koliko je ova Partizanska brigada brojala 
vojnika, odnosno koliko svaka partizanska brigada otprilike broji vojnika? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja sam tada bio u činu majora i 
potpukovnika. A svaka partizanska brigada nije imala isto brojno stanje, zavisno od 
formacije. Uglavnom, one su brojale oko 2.000 ljudi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam najlepše. Samo bih vas zamolio da 
nakon mog pitanja napravite malu pauzu, recimo, dok ovaj kursor na ekranu ne... ne 
preskoči na... na... na red za odgovor, da ne bi imali problema sa prevodom. Hvala 
vam. Recite mi, od... na pitanje mog uvaženog kolege smo čuli da ste vi u devetom 
mesecu 1991. godine iz Slovenije došli u Srbiju sa službom. A mene interesuje, da li 
je vaša jedinica i vi lično kao njen komandant, bila uključena u događajima leta 1991. 
godine u Sloveniji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Mislim, bili smo blokirani mislim u 
kasarni, ali neposredno izvođenje borbenih dejstava nismo radili. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam lepo. Recite mi, kada ste se sa 
jedinicom povukli u Srbiju, da li ste odmah raspoređeni na mesto komandanta 80. 
motorizovane brigade u Kragujevcu ili ste imali neko drugo zaduženje pre toga? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ja sam prvo došao u Gornji Milanovac. 
I tamo sam bio, ovaj, oko tri meseca. Odatle sam došao u... na... na toj dužnosti iz te 
brigade, koja više praktično nije postojala, jer ona je... ljudstvo je ostalo u Sloveniji, 
sredstva i oprema su dovučeni. I onda sam prekomandovan u 80. motorizovanu 
brigadu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Kada ste prekomandovani u... za 
komandanta 80. motorizovane brigade, tada ste pretpostavljam upoznali potpukovnika 
Jeftića, koji... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. Jesam.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li bi bili ljubazni da nam kažete kojim se 
poslovima bavio potpukovnik Jeftić i u kojoj jedinici? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja znam da je on bio samo organ 
bezbednosti u komandi korpusa i drugo ne znam ništa... kragujevačkog korpusa. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, ako sam dobro shvatio, vi znate samo da je 
bio organ bezbednosti 24. korpusa u Kragujevcu, je l' tako? Kom' je pripadala 80. 
motorizovana brigada? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam lepo. Kada ste dobili zadatak za 
odlazak na teritoriju Vukovara, vi ste nam rekli kako je to išlo. Da li je potpukovnik 
Jeftić bio uključen u ovu mobilizaciju vaše jedinice i u njen pokret na izvršenje 
zadatka na vukovarskom području? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ga nisam video u vezi pripreme i 
organizacije, ali verujem da je bio ovaj, uključen oko... oko organizacije i 
mobilizacije čete vojne policije. Lično nije bio kao organ bezbednosti u mojoj brigadi, 
ali mislim da je bio tamo u sklopu neke druge komande u Vukovaru i to. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: U svakom slučaju, imate saznanja da se nalazio na 
vukovarskom području? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da... da je bio kratko vreme. 
Kol'ko, ne znam. Kod mene nije bio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li vam je poznato da je 80. brigada 
i nakon dolaska u rejon Vukovara održavala kontakte sa svojom... sa svojim matičnim 
24. korpusom u Kragujevcu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Uglavnom ovaj, linijom ovaj, veze, a neka 
naređenja nismo dobijali. I normalno je bilo da se zanimaju. Ipak sam ja bio njihova 
jedinica. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Rekli ste nam da je jedan bataljon 
vaše brigade krajem oktobra 1991. godine pretpočinjen jednoj drugoj jedinici. Pa 
budite ljubazni recite nam, vi kao komandant verovatno ste upoznati, kojoj jedinici je 
pretpočinjen i na kom rejonu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: To je bio Prvi bataljon, koji je prvi i 
mobilsan posle nekih neuspešnih mobilizacija. Komandant mu je bio major Suša. 
Danas je pukovnik, doktor vojnih nauka u Beogradu. Zamenik mu je bio rezervni 
kapetan Filipović Duško. Sa njima je krenuo i načelnik štaba Rade Danilović, 
potpukovnik. Oni su pretpočinjeni u Operativnu grupu Sever, čiju je komandu činila 
komanda Novosadskog korpusa. I tamo su ostali u njihovom sastavu sve do... 
uglavnom posle oslobađanja Vukovara, da tako kažem, negde oko 20. ili krajem 
novembra, dok se nisu vratili u naš sastav formacijski... brigade.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala lepo. Rekli ste, dakle, nakon oslobađanja 
Vukovara, da li se možemo složiti da je oslobađanje Vukovara bilo 18. novembra, 
znači negde posle 18. da je ova jedinica mogla da se vrati u vaš sastav? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Jedino što me malo interesuje, a za šta 
bih zamolio za vaše stručno mišljenje, kao komandanta te jedinice, izgleda mi čudno 
da se jedan bataljon Motorizovane brigade pretpočinjava korpusu. Ovde je u pitanju 
12. korpus. Zar to nije nešto što nije uobičajeno? Ili je ova jedinica imala neki 
poseban zadatak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nije imala poseban zadatak. 
Pretpočinjavanje jedinica mora da se vrši i to je urađeno. To je na to pravo imala 
komanda Armije Prve vojne oblasti i ona je to učinila. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Po dolasku vaše jedinice u rejon 
Vukovara, možete li nam reći koje ste područje prvo zaposeli? Gde je bila 
skoncentrisana vaša jedinica? Rekli ste nam da je komanda bila u Negoslavcima. 
Mene interesuje gde su... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Komanda je bila u Negoslavcima. Tu u 
okolnim kućama je bila četa veze, deo čete vojne policije, komanda stana, izviđačka 



 

 

četa. Dakle, Prvi bataljon je bio preko reke Vuke u sastavu Operativne grupe Sever, 
odnosno Novosadskog korpusa. Drugi bataljon je bio u rejonu Tovarnik, a treći je bio 
na ulasku u Vukovar, tamo kod pruge... Haubički divizion je bio u Negoslavcima u 
početku, a posle će se taj položaj menjati. Je l' sam rekao sve jedinice? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. Hvala lepo. Jedinica čete vojne po... policije, 
ona je bila uz komandu brigade, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. U Negoslavcima. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi, kada ste dobili zadatak da dođete na 
vukovarsko ratište, da li sam u pravu ako kažem da ste vi zapravo, odnosno vaše 
jedinice imale zadatak da pokrivaju i preuzimaju oslobođenu teritoriju, znači kao 
jedinice drugog ešalona, a sa konačnim zadatkom da ostanete kao komanda grada 
Vukovara nakon završetka ovih operacija, borbenih operacija u Vukovaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislim da su imale zadatak, pre svega, 
kao rezervna jedinica kompletna da pokriva prostor ovde. Ali siguran sam da tada 
niko nije znao da ona treba da ovaj, ostane u komandi mesta Vukovara... kad je 
krenula.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Rekli ste nam da ste komunicirali sa 
24. korpusom, a iz izveštaja koje ste slali, nakon što ste ostali kao komanda grada 
Vukovara, vidim da ste izveštaje slali i Prvoj vojnoj oblasti i 24. korpusu. Da li je to 
tačno?    
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Slali smo prvenstveno komandi Prve vojne 
oblasti, jer ona nam je tada bila ovaj, pretpočinjena. A komandi kragujevačkog 
korpusa možda nismo slali sve. Njima smo možda neka dokumenta slali samo na 
znanja. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste ikada slali pismene redovne i vanredne 
borbene izveštaje Operativnoj grupi Jug, ili ste izveštaje... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:..slali direktno Prvoj vojnoj oblasti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ovaj, Operativnoj grupi Jug smo... sa 
njima smo sarađivali, redovno se viđali, samo smo Prvoj vojnoj oblasti... Mislite 
kad... kada se Gardijska brigada povukla, je l'? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, dok je postojala Operativna grupa Jug, 
Operativnoj grupi? Nakon... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Samo Prvoj vojnoj oblasti. Pa mi onda 
nismo imali šta sa Gardijskom brigadom. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A dobro sam razumeo da Gardijskoj... da znači 
Operativnoj grupi Jug nikad niste podnosili... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... nikakve pismene izveštaje, ni redovne ni 
vanredne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Posle njihovog odlaska, ne. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste ''posle njihovog odlaska''. A dok je 
Operativna grupa Jug bila na teritoriji Vukovara, jeste li im slali pismene izveštaje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li ste od Komande Operativne 
grupe Jug dobijali pismena naređenja za određene zadatke? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste dobijali i naređenja za napad za učešće 
vaših jedinica? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste bili u obavezi da nakon pismenih 
naređenja koje ste dobijali o izvršenju ovih naređenja, dostavite pismeni izveštaj 
pretpočinjenoj... pretpostavljenoj komandi, pogotovo što ste vi bili na nivou 
komandanta brigade, gde je pismeno naređivanje i izveštavanje obavezno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa nije bilo potrebe za tim. Mi smo se svaku 
veče viđali i izveštavali o realizaciji zadataka prema Operativnoj grupi Jug. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi, kada ste postali komandant 
mesta Vukovar, da li ste dobijali pismene izveštaje od vaših potčinjenih jedinica? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Svakodnevno smo se sastajali i imali 
referisanja i analize rada u jedinicama i komandama.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I niste dobijali izveštaje o redovnim ili vanrednim 
događajima koji su se desili na teritoriji Vukovara dok ste bili komandant mesta 
Vukovar? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali ste pismene izveštaje o događajima u rejonu 
Vukovar, kada ste vi tamo bili komandant mesta, slali pismenim putem Prvoj vojnoj 
oblasti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Samo vanredne događaje i redovne 
izveštaje njima. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala lepo.Časni Sude, da li je moj ugao gledanja dobar što se 
tiče pauze? 
 
SUDIJA PARKER: U redu. Nastavljamo u 16.00 časova. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala, časni Sude. Imamo malu mikrofoniju, zbog toga 
pokušavam da rešim problem. Hvala vam.   
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine, da nastavimo otprilike tamo gde smo 
stali. Stali smo oko izveštaja. Rekli ste da ste bili prisutni na redovnim referisanjma u 
komandi Operativne grupe Jug. Mene interesuje, da li ste pre odlaska na ova 
referisanja, najpre držali referisanja u okviru 80. motorizovane brigade, da bi pikupili 
podatke koje ste posle i... izneli komandi Operativne grupe Jug?    
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesmo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vama je kao oficiru verovatno poznato da je 
nakon ovih sastanka, odnosno ovih redovnih referisanja, od strane Komande 
Operativne grupe sačinjavan redovni borbeni izveštaj, koji je slat Prvoj vojnoj oblasti 
i saveznom sekretaru za narodnu odbranu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Meni nije poznato, ali mislim da su slali. To 
je bio red. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Vi ste na pitanje mog uvaženog 
kolege rekli da ne možete tačno da se setite, ali da je vaše mišljenje da su ti sastanci 
bili od 18.00 do 19.00 časova. Ako vam ja kažem da se svakodnevno redovni borbeni 
izveštaj Operativne grupe Jug Prvoj vojnoj oblasti slao u 18.00 časova, da li onda 
dozvoljavate mogućnost da su ovi sastanci morali biti pre toga, od 17.00 do 18.00? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne mislim.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li biste bili ljubazni da kažete kako bi mogao 
da se napiše redovni borbeni izveštaj o stanju u pretpočinjenim jedinicama 
pretpostavljenoj komandi, a da se prvo ne održi redovno referisanje i ne prime 
informacije od potčinjenih jedinica? 
 
TUŽILAC MOORE: Svedok je odgovorio. Možda to ne odgovara načinu na koji 
moj uvaženi kolega želi da iznese svoje teze. Međutim, sada se od svedoka traži da 
nagađa. On je već dao dva konkretna odgovora, i po mom mišljenju to je to.  
 
SUDIJA PARKER: Ja mislim da ne, gospodine Moore. Ovo je unakrsno ispitivanje. 
I gospodin Vasić može od svedoka da traži, ukoliko je to potrebno, da nešto objasni. 
Svedok možda uopšte nije u stanju da odgovori na neko pitanje i možda će da kaže 
''Ne znam'', ali mislim da ovo nije bilo nerazumno pitanje. Nastavite, gospodine 
Vasiću.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala, Časni Sude.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi kao komandant brigade verovatno ste upoznati 
sa načinom izveštavanja. Moje pitanje je: Kako možete objasniti da komanda 
Operativne grupe Jug u 18.00 časova šalje izveštaj Prvoj vojnoj oblasti o stanju u 
pretpotčinjenim jedinicama, a da pre toga nisu dobili izveštaj iz ovih jedinica i održali 
redovno referisanje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Verovatno da ima vreme kad... do kog treba 
da stigne operativni izveštaj u pretpostavljenu komandu. I nije uopšte isključeno da 
može da se napiše ranije, obzirom na poznavanje situacije. Tamo niko nije bio osim 
nas i još nekih drugih jedinica.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se slažete sa mnom da se tačno stanje 
određenog dana u zoni operacija može znati tek kada se dobije izveštaj iz svih 



 

 

pretpočinjenih jedinica, a za to ste rekli da se to dešavalo za vreme redovnog 
referisanja, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Tačno da nakon referisanja komandant ima 
podatke i... ovih svojih potčinjenih jedinica na osnovu kojih se sastavlja izveštaj.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. A u pripremi ovih izveštaja, 
operativni oficir sluša redovno referisanje, sluša šta se zbiva, i na osnovu toga piše 
izveštaj koji potpisuje komandant, je l' tako? Je l' takav postupak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Je... jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi, za vreme tih redovnih 
referisanja, da li se vodio neki... neka sveska, neki dnevnik referisanja u koji su se 
unosili podaci koji su iznošeni za vreme redovnih referisanja u komandi Operativne 
grupe Jug? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, u Operativnoj grupi Jug je imao neko ko 
je za to bio zadužen da prati i beleži.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I onda bi se po načelima pravila koja važe za 
jednu brigadu, ova dokumentacija zajedno sa drugom ratnom dokumentacijom, kao 
što je operativni dnevnik, ratni dnevnik, čuvala u ratnoj sobi, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, u prostoriji koja omogućuje uslove da se 
čuva. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li ste za vreme ovih redovnih 
referisanja upoznali majora Trifunovića, koji je bio u komandi Operativne grupe Jug? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nisam ga upoznao. Možda bih ga znao 
ovako kad bih ga video, ali po imenu ne... ne pozna'm ga. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da je on bio čovek koji je bio u 
komandi brigade i koji je radio u operativnom delu dakle komande i vodio ratni 
dnevnik, s tim verovatno i prisustvovao sastancima, da li vam to osvežava pamćenje, 
ili još uvek mislite da ga... da ga ne poznajete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: U mojoj brigadi? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ne u vašoj brigadi. On je bio iz komande 
Operativne grupe Jug?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne poznajem ja čoveka, ja ovaj... 
izuzetno sam malo ljudi poznavao u... iz Operativne grupe Jug, tako... Čuo sam za 
prezime to, ali ga ne poznajem.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste da ste malo ljudi znali iz Operativne 
grupe Jug. Pretpostavljam da ste svakodnevno bili na redovnim referisanjima gde su 
se... dolazili dakle, pored oficira komande brigade, štaba brigade i komandanti 
potčinjenih jedinica, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: U o... u Operativnu grupu Jug? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dolazio sam samo ja. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, dolazili ste vi. Ali, da li su dolazili 
komandanti bataljona, odnosno jurišnih odreda Gardijske brigade... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: E, to je drugi... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...drugih jedinica, i da li ste vi zajedno svi bili na 
sastanku, na redovnom referisanju u komandi Operativne grupe? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Iz komande brigade dolazio sam samo ja. 
Ovaj, iz Operativne grupe video sam neke starešine potčinjene, koji su bili 
komandanti jurišnih odreda, bataljona, koji su bili prisutni. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Tu su bili prisutni i oficiri komande brigade, 
odnosno komande Operativne grupe Jug, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zar niste na ovim sastancima upoznali većinu 
oficira komande Operativne grupe Jug i komandante ovih drugih potčinjenih jedinica? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam. Ja sam izuzetno kratko vreme bio. 
Sastanak bi trajao kratko vreme. Posle smo se... posle smo se razilazili svako na svoje 
mesto. Neke sam upoznao.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste dakle, sastanci su bili kratki i sadržajni. 
Svako je referisao šta ima, dobio nove zadatke i vraćao se u svoju jedinicu, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Tako je.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Nakon povratka u svoju jedinicu, kad bi neko 
dobio neki zadatak, da li se u potčinjenim jedinicama sačinjavalo takozvano 
pripremno naređenje za izvršenje zadatka? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Pa nema potrebe za pripremnim 
naređenjem.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li biste bili ljubazni da nam kažete 
kada se izdavalo ovo pripremno naređenje? Kakvi su to bili zadaci u odnosu na 
kompleksnost ili u odnosu na vrstu zadatka? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa to su uglavnom bili za... za... pripreme 
bili za bitne zadatke koje predstoje, borbene zadatke. Kako ja takve zadatke nisam 
ovaj, imao, onda ih nisam dobijao. 
 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala vam. Zamolio bih ako može da nam se pokaže dokazni 
predmet 431? Za moje uvažene kolege taj dokument nosi oznaku ERN 0327-1241, 
11811 na engleskoj verziji. Hvala najlepše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li gospodine vidite ispred sebe ovaj dokument? 
To je odluka komande Operativne grupe Jug, od 16. jedanaestog 1991. godine? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih molio da nam na ekran stavite stranicu koja nosi oznaku 
ERN 0327-1242? To je druga stranica ovog dokumenta. Hvala lepo. Da li možete da 
nam zumirate drugu polovinu ove stranice, znači od tačke 8, otprilike? 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Aha, da. Vidim. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine, da li u tačci 8 ove odluke stoji da: ''80. 
motorizovana brigada sa odredom Teritorijalne odbrane Stara Pazova treba preuzeti 
potpunu kontrolu prostora u dolini reke Vuke, naselju ''Šeste proleterske divizije'' i 
''Hercegovačkom naselju'', te da delom snaga treba biti u gotovosti za aktivna dejstva 
na pravcima napada''? Je l' vidite? Da li je to... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Vi... vidim. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...odluka, naređenje koje ste dobili od komande 
Operativne grupe Jug za vašu jedinicu, 80. motorizovanu brigadu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Vidim, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi, da li ovakvo naređenje predstavlja 
zapravo borbeno naređenje? Tu se jedinicama 80. motorizovane brigade naređuje da 
preuzmu kontrolu određene teritorije i da budu pripravni za dalji napad, je l' tako? 
  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da budu.... preuzmu kontrolu određene 
teritorije, tačno; i ne za napad, za aktivna dejstva na pravcima... za aktivna dejstva na 
pravcima napada, dobro. Da, vidim. Mogu da kažem da je u tom delu reke Vuke bio 
odred Teritorijalne odbrane, koji nije izvodio nikakva borbena dejstva... Stara Pazova, 
da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi, ovaj deo koji kaže ''da budu u gotovosti 
za aktivna dejstva na pravcima napada'', to znači da budu spremni za napad, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa tako se... tako se smatra. Ali kažem, mi 
nismo nigde izvodili nikakva borbena dejstva.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A naređuje se 80. motorizovanoj brigadi zajedno 
sa odredom Teritorijalne odbrane Stara Pazova da izvrše ovo naređenje, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nego samo izviđačkoj četi da izvr... da 
izvrši izviđanje prostora... Leva Supoderica i otkrivanje prisustva ustaških snaga na 
tom prostoru.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. Vi govorite o tački 9 ovog naređenja. Na to 
sam mislio da dođemo kasnije. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne. Nego govorim o tački 8. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, izvinjavam se. Govorite o tački 8 pod... pod 
dva. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali vas ja pitam za tačku 8 pod jedan, gde  kaže da 
80. motorizovana brigada sa odredom Teritorijalne odbrane Stara Pazova treba da 
preuzme potpunu kontrolu prostora u dolini reke Vuke, i da bude u gotovosti za 
aktivna dejstva na pravcima napada. Znači, to je naređenje koje je...  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: To... to... to... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... upućeno 80. motorizovanoj brigadi zajedno sa 
odredom Teritorijalne odbrane, je l' tako?  



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Znači da preuzme kontrolu teritorije u 
doli... u dolini reke Vuke. I tu ništa nema sporno. I onaj tamo odred je bio – i biti u 
gotovosti ako se slučajno pojave oružane snage Hrvatske na tim pravcima da se... da 
se samo odbrane. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Odbrani. Pa u tački 8 ovde se ne pominje odbrana, 
nego kaže da se bude u gotovosti za aktivna dejstva na pravcima napada, a ne 
odbrane, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, to tačno tako stoji tu, ali tu je bila 
jedinica koja je bila tu da spreči u slučaju dejstva i da bude aktivna dejstva u tim 
pravcima, što nije rađeno. Jer nije bilo potrebe.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: No, možemo se složiti da ovo naređenje zapravo 
predstavlja borbeno naređenje, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa borbeno naređenje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Hvala vam lepo. Recite mi, da li se sećate 
da su od strane Operativne grupe... Komande Operativne grupe Jug vama u periodu 
od 15. jedanaestog do 20. jedanaestog pretpočinjene neke druge jedinice koje su ušle 
pod komandu 80. motorizovane brigade? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne mogu da se setim tačno. Ali znam da je 
bio odred Stara Pazova. I još jedan odred je bio. Ne znam odakle je bio... tačno 
jedinica.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Zamolio bih ako može na ekran da nam se stavi dokazni 
predmet 412? Za moje uvažene kolege, referenca na engleskom jeziku je oznaka ERN 
0350-2643. Ako možemo malo da povećamo da... da gospodin Vojnović bo... bolje 
vidi? Hvala najlepše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ovo je naređenje kojem je vama, kao 80. 
motorizovanoj brigadi, pretpočinjen odred Stara Pazova, dana 15. jedanaestog 1991. 
godine, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I to je odred za koji je posle 16. jedanaestog 
naređeno da... da dejstvuje sa drugim jedinicama 80. brigade, kao što smo to malopre 
videli, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj odred nikakva dejstva nije izvodio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je ovo odred koji se pominje u naređenju 
koje smo malopre videli a koji zapravo predstavlja dokazni predmet 431, o kom smo 
malopre razgovarali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste, kažem, ovaj odred nikakva dejstva 
nije izvodio za celo vreme svog boravka na vukovarskom prostoru.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ćete se složiti sa mnom ako kažem da je ovaj 
odred koji vam je pretpočinjen 15. jedanasetog 1991. godine brojao oko 500 ljudi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam stvarno kol'ko je brojao ljudi.  



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Odred je jedinica koja je ekvivalentna bataljonu, 
je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste ekvivalentna bataljonu, ali je manja 
uvek od bataljona. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih sad zamolio da nam se na ekran stavi dokazni predmet 
372? To je još jedno naređenje o pretpočinjavanju jedinice 80. motorizovanoj brigadi. 
Hvala najlepše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vidite ovo naređenje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Molio bih da se uveća malo? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Je l' sad vidite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, ovim naređenjem u cilju što uspešnije 
realizacije odluka od 14. jedanaestog, objedinjavanja komande za naredna dejstva, 
pretpočinjava vam se taktička grupa 195. motorizovane brigade, koju treba angažovati 
za obezbeđenje šireg rejona Ovčare, Jakubovca, Grabova i biti u gotovosti za čišćenje 
terena u rejonu šume Mala Dubrava i naselja ''Mitnica'', je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Ali ova taktička grupa nikada nije 
nijedan zadatak dobila od nas da izvrši, pošto je ona bila svega dan, dva u našem 
sastavu ovaj, ili dva, tri dana. Po naredbi razmeštena je i upućena od komandanta 
Operativne grupe ovaj, Jug u rejon Grabova, i tamo je ostala celo vreme dok nije 
izašla iz našeg sastava. Dakle, u našem sastavu je bila svega dva, tri dana.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je ova taktička grupa takođe brojala više od 
500 ljudi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Koliko je ljudi brojala ova taktička grupa 195. 
motorizovane... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...brigade?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...obzirom da znam tu jedinicu da je došla 
ovaj, iz Maribora... ovde da nije bila nijedna jedinica kompletna. To su bile jedinice 
mešovitog sastava. Uglavnom protivavionske, deo oklopnog bataljona, tako da oni 
nisu imali ni 200 ljudi.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Šta se nalazi u ovom sastavu taktičke grupe, 195. 
motorizovane brigade? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, pa to ja sad ne mogu da ulazim kakva je 
njihova bila organizacija. To je privremena formacija... da ima komandu, da ima neke 
jedinice, što je imala u svom sastavu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A vi ste jedno vreme bili komandant ove jedinice? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nisam ja bio komandant te jedinice. Ja 
sam bio u sastavu te jedinice. Komandant bataljona. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To mislite dok je jedinica bila u Sloveniji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali ste u Vukovaru od 19. jedanaestog bili 
pretpostavljeni starešina komandantu ove taktičke grupe gospodin Jović Milanu, je l' 
tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. On je 19. došao tu, razmešten u 
Grabovo. Kažem da je imao oko sebe jednu tenkovsku četu ili možda malo više; imao 
je nekompletan divizion protivvazdušne odbrane, neke pozadinske elemente i još neke 
druge, a najmanje je imao pešadijskih snaga. To je bila jedinica privremenog sastava, 
koja je... koja je došla u naš sastav negde iz Slavonije, ne znam tačno iz kog mesta... i 
izašla je iz našeg sastava ja mislim posle dvadesetog, 21., 22. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I Operativna grupa je jedinica privremenog 
sastava, je l' tako? To nije neko merilo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste, jeste. Mislim, nisu sve iste formacije, i 
nisu sve istog brojnog stanja. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Mene interesuje, kog su nivoa bila pešadijske 
jedinice ove taktičke grupe koja je imala i dakle, kako ste rekli, i tenkovsku jedinicu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da je imala... Ja mislim da oni 
nisu imali nijednu četu pešadijsku. Nisu imali.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ova jedinica u skladu sa ovim naređenjem je 
angažovana, odnosno nare... naređeno joj je da se angažuje za obezbeđenje šireg 
rejona Ovčare, Jakubovca i Grabova, je l' tako?    
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Taj zadatak nije dobila od mene. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali u izvršenju ovog zadatka, pod tačkom 3 stoji 
da ćete vi izdavati naređenja, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Je... jeste; i nije dobila nijedno naređenje od 
nas. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, ovo je jedinica koja je imala dovoljno 
snaga za obezbeđenje rejona na koji je poslata? Je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kažem da od nas nije dobila nijedno 
naređenje.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Nisam pitao da li je ona upotrebljena, nego ja 
kažem samo da je ona imala dovoljno snaga za izvršenje ovog zadatka, čim im je 
takav zadatak dat. A nisam rekao da ste je vi upotrebili, zar ne? Da li je tako? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne... Ona je imala snaga, kažem ponovo, 
oklopni, protivazdušni i još neki drugi, ali pešadijskih snaga za... za obezbeđenje 
imala je manje.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li se oklopnim snagama može izvršiti 
obezbeđenje nekog objekta? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Može.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je korišćenje oklopnih snaga, kada treba da 
se izvrši obezbeđenje objekta koji napada pešadija u ravničarskim predelima vrlo 
efikasno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa to sad zavisi od svega: od prostora, od 
zemljišta, od manevra, od jedinica.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Evo, prostor je poljoprivredno dobro ''Ovčara''. 
Okolo nema kuća, nema ničega. Njive su, ravnice i put je... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li... Samo da završim pitanje, molim vas. Da li 
je dejstvo tenkova protiv pešadije zapravo najjače u ravničarskim predelima? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa nije protivoklopno dejstvo tenkova 
najjače protiv pešadije.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kažem – u ravničarskim delovima?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa i u ravničarskim nije. Protiv pešadije se 
bori pešadija protivvazdušnom odb... ovaj, borbom. Normalno, može biti sadejstvo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ovde ne govorim o borbi na frontu. Ovde govorim 
o obezbeđenju objekta. Da li ste vi, odnosno da li je komandant ove jedinice, taktičke 
grupe, mogao svojim oklopnim vozilima da obezbedi hangar na ''Ovčari''? Eto, to je 
konkretno pitanje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, mogao je. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio da mi se na ekran stavi dokazni predmet 420? 
Za moje uvažene kolege to je dokument koji nosi oznaku ERN 0327-1247 na 
engleskom jeziku, a mi već imamo na ekranu verziju na BHS-u. Ja bih molio da se 
uveća? I to je urađeno. Hvala najlepše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vidite, ovo je naređenje 
komande Operativne grupe Jug 446-1, od 20. jedanaestog 1991. godine u 8.00 časova 
ujutru, kojim se motorizovanoj brigadi, 80. motorizovanoj brigadi pretpočinjava još 
jedna jedinica, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Tu se radi o jednom oklopnom bataljonu 544. 
motorizovane brigade, kojem ste takođe vi nakon ovog naređenja bili pretpostavljeni 
starešina, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. U skladu sa onim vašim odgovorom 
od malopre, da je komandant taktičke grupe svojim... svojom tenkovskom oklopnom 
četom mogao da zaštiti objekat, pretpostavljam da bi i ovaj oklopni bataljon isto to 
mogao da učini svojim oklopnim sredstvima, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Normalno, ako se dobije zadatak. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. No, koliko je vama do znanja, nijedna 
od ove tri jedinice o kojima smo sada govorili, koje su vama bile pretpočinjene u 
periodu od 15. do 20. jedanaestog, nisu iskorišćene za obezbeđenje hangara na 
''Ovčari'', je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Tako je.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Sad bih nešto vas pitao oko ovog 
hangara. Vi ste nam na pitanje mog uvaženog kolege ovde rekli da ste sa nekim 
drugim starešinama išli da pronađete ovaj objekat. Jesam ja u pravu? U kojem bi se 
stvorio... napravio privremeni logor za ratne zarobljenike, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se sećate s kojim ste vašim oficirima išli da 
pronađete ovaj objekat? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislim ovaj objekat ovaj, nije bio 
problem pronaći. On je bio sam, jedini objekat, napušten, prazan. I na nekom drugom 
mestu zarobljenici se nisu mogli ni stavljati. Bio je izdvojen i pogodan za 
obezbeđenje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. Hvala vam. Ja se potpuno slažem s ovom 
konstatacijom vašom. A da li vam je ovaj objekat već ranije bio poznat i pre nego što 
ste pošli da tražite pogodan objekat... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ... za... Da li se sećate ko je išao sa vama da 
pronađe ovaj objekat i ko je... ko je zapravo asistirao vama, ako ste vi doneli odluku 
da taj objekat bude zapravo pretvoren u privremeni logor za ratne zarobljenike? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne mogu sa sigurnošću ovaj, reći ko je 
sa mnom bio, niti se sećam da sam i ja bio. Ali pretpostavljam da je bio sa mnom 
organ bezbednosti, možda načelnik štaba i još neko. Mi nismo njega odredili. Nama je 
naređeno jednostavno da vidimo taj objekat, da ga izvidimo, da li može u njemu da se 
radi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste da vam je naređeno... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Sugerisano da se on pregleda, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I pošto ste vi videli objekat, pošto ste se sa vašim 
načelnikom bezbednosti konsultovali oko bezbednosne procene, zaštite ovog objekta, 
pošto ste, pretpostavljam, i konsultovali komandira čete vojne policije koji je trebalo 
da vrši obezbeđenje, zaključak je bio da je ovaj objekat zapravo pogodan za... kao 
sabirni centar za ratne zarobljenike ili za druga lica čije zadržavanje bude neophodno 
u nekom kraćem periodu u ovom rejonu, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mi nismo imali pretpostavku da će se on 
koristiti. Nismo znali uopšte šta treba i šta može da se desi. Ali on je bio objekat 
pogodan za prikupljanje ratne tehnike i drugih stvari, kao i za obezbeđenje ratnih 
zarobljenika. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Moram da vas pitam, znači ova sugestija o kojoj 
ste govorili, da li se ona... ona odnosila da se nađe objekat koji bi mogao da se koristi



 

 

 i za tehniku i za zatvorenike ili da se nađe objekat koji bi bio pogodan za 
čuvanje ratnih zarobljenika i drugih lica koja bi tu kraće boravila? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ja kažem da je on bio pogodan i za 
obezbeđenje ratnih zarobljenika i za obezbeđenje ratne tehnike koja se nađe na 
prostoru i ostalo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Molim vas ponovite odgovor, nije ušao u 
zapisnik? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Objekat nije bio isključivo namenjen za... za 
ratne zarobljenike, nego i za... nego... nego i za obezbeđenje sredstava koja se nađu na 
prostoru i ostalog svega što se moglo tu videti. Ja ne znam kakvu je on namenu trebao 
drugu da ima.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja sam shvatio da je sugestija koja vam je data bila 
da se nađe pogodan objekat za obezbeđenje ratnih zarobljenika, i da ste taj zadatak 
dobili 18. jedanaestog, nakon oslobođenja Vukovara? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne sećam se datuma kad je to rađeno i 
kad smo dobili taj zadatak. Znam da je on izviđan bio i da smo se složili da tamo mož' 
da budu zarobljenici. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ćete se slo... složiti sa mnom da je tamo i 
formiran logor za ratne zarobljenike 18. jedanaestog 1991. godine, i da je tada došla 
prva grupa ratnih zarobljenika koju je obezbeđivala vaša jedinica, kao što ste to rekli 
mom uvaženom kolegi na njegova pitanja? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Došla je grupa ratnih zarobljenika iz 
Mitnice, koje smo mi tamo obezbeđivali u skladu sa propisima i odredbama Ženevske 
konvencije (Geneva Convention) i predali u Sremsku Mitrovicu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste tom prilikom postrojili sve oficire brigade i 
deo vojnika... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...čete, i četu vojne policije i odredili ste smene, 
straže za čuvanje zarobljenih vojnika ZNG-a i MUP-a u logoru na ''Ovčari'', je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Odredio... 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Mislim na ovu grupu sa Mitnice, izvinjavam se.   
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Odredio sam načelnika štaba, kao 
najodgovornijeg tu starešinu ispred komande brigade sa grupom oficira i deo... deo 
ovaj vojnika iz čete vojne policije. Ratne zarobljenike upozorio da se moraju ponašati 
kako ove starešina budu zahtevale, da u protivnom ne bi bilo problema. Tako je i bilo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi... Rekli ste im... rekli ste da 
ste upozorili ratne zarobljenike, odnosno njihove komandante, pretpostavljam, da se 
ponašaju kako je to propisano - da ne bi bilo problema? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I verovatno ste im tada rekli u slučaju problema, 
bekstva i slično, stražari imaju pravo da upotrebe vatreno oružje, je l' tako? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Je... jeste. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: No, komandanti ovih snaga ZNG-a koje su se... 
predale na Mitnici su shvatile upozorenje i zaista nije bilo nikakvih potreba da se 
vatreno oružje upotrebljava, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Za obezbeđenje ovih... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nije bilo nikakvih problema.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: No, oficiri i vojnici koji su obezbeđivali ove ratne 
zarobljenike su imali ovlašćenje da ovo vatreno oružje upotrebe i protiv bilo koga ko 
bi ugrozio bezbednost objekta koji je proglašen privremenim logorom za ratne 
zarobljenike, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Načelnik štaba je bio tu koji je sva pitanja 
po pitanju obezbeđenja regulisao. Potpukovnik Rade Danilović.   
 
prevodioci: Prevodilac nije čuo ime. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Čujem da prevodioci nisu čuli ime. Ja ću ponoviti. 
Radi se o načelniku štaba potpukovniku Radetu Daniloviću. Je l' tako? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Shvatio sam da ste rekli da je on imao ingerencije 
da odluči o upotrebi sredstava. No ja pitam, da li stražari koji obezbeđuju ratne 
zarobljenike imaju pravo da upotrebe oružje, u cilju zaštite sigurnosti objekta i lica 
koje čuvaju? Samo sam to pitao?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Na licu mesta bio je načelnik štaba i on 
bi sve regulisao što je trebalo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da je bilo potrebe, da li bi načelnik štaba koji je 
bio na licu mesta mogao da naredi da stražari upotrebe vatreno oružje ili protiv 
zatvorenika, ako bi došlo do pobune ili bekstva ili protiv lica koja ugrožavaju objekat 
i bezbednost zatvorenika? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Prema njegovoj proceni.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, ovakvo ovlašćenje bi imao, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kako bi načelnik štaba odlučio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mi možete potvrditi da ste tog 18. 
jedanaestog 1991. godine u 18.00 časova naredili danonoćno obezbeđenje na 
''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Za obezbeđenje zarobljenika Mitničke 
grupe, je l'? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. Tako je?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li ste za vreme vašeg boravka u 
rejonu dakle Vukovara, uključujući i ovaj period od 18. jedanaestog, dakle vezano za 
ovu Mitničku grupu, od svog načelnika bezbednosti bili upoznati o prisustvu 
određenih... i kretanju dve kontraobaveštajne grupe u vašoj zoni odgovornosti? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li bi načelnik bezbednosti vaše jedinice bio u 
obavezi da vas obavesti o postojanju ovih kontraobaveštajnih grupa da je on o tome 
imao saznanja? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim, mogao me je obavestiti, ali on  
nikakve imao nije ingerencije, nije imao nikakav zadatak. Ja sam čuo da su  neke 
postojale grupe, ali ja ih isto ne znam - sastav, ni ko je bio u njima.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam da bi mogao da vas izvesti. Da li to 
znači da je mogao a nije morao, iz ove oblasti... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa određe... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... o kojoj govorimo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... odre... određene ovaj, problematiku koju 
smatra načelnik bezbednosti da nije potrebno obavestiti komandanta i  ne izvestiti. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li vam je rečeno da su na prostoru Ovčara, 
Jakubovac, Grabovo, znači, ovih dana 19... 18., 19. ili 20. jedanaestog bili prisutni 
neki organi bezbednosti iz Prve vojne oblasti i iz Uprave bezbednosti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...Generalštaba? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nije mi rečeno, niti sam za to znao.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li nam možete reći, ovde smo 
pominjali često ova tri pojma: ''Ovčara'', selo Ovčara, selo Jakubovac, selo Grabovo. 
Kolika su rastojanja između ovih mesta, ovih sela? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim Jakubovac, to nije selo, to je... 
zemljora... jedna... poljoprivredno dobro koje se bavilo uzgojem stoke. Tu je bila 
možda jedna zgrada upravna ili dve. To je udaljeno od ''Ovčare'', sad po mome 
sećanju možda jedan... jedno kilometar, dva. Ne znam tačno. A Grabovo je bilo 
udaljeno malo više. Možda tri, četiri kilometra ili više od... od ''Ovčare''.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. A Sotin, koliko je bio udaljen od 
Jakubovca i ''Ovčare''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa stvarno ne znam. Nisam sad, ovaj, ne da 
o tome nisam razmišljao, nisam smatrao da je to potrebno. Ali ima sigurno sedam, 
osam kilometara Sotin da je udaljen od...od ''Ovčare''. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa pitam vas... normalno da ne zna... ne možete 
znati tačno, ali ste... čuli smo od vas da ste išli relativno često u Sotin... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... da obiđete svoje jedinice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ne. Često, ne. Dva puta sam bio u 
Sotinu.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dva puta ste bili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Znači, bili ste 20. jedanaestog i 21. jedanaestog, je 
l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam za 21., ali dva puta sam bio.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se onda nakon ovog vremena ova vaša 
jedinica iz Sotina povukla u neko drugo mesto, odnosno preselila na neko drugo 
mesto, ili ste vi jednostavno prestali da idete u Sotin? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, jedinica je ostala u Sotinu: razmeštena, 
organizovana, dobro radila, ovaj... tako da... nema problema nisam imao sa tom 
jedinicom. Ne znam da sam išao. To je već bilo... Pa verovatno sam išao, ali ne tako 
često... Imao sam sedam, osam bataljona. Svakog je trebalo obići.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, razumem. Vi... dužnost komandanta je da 
obiđe. Recite mi samo... evo da pokušam da vas podsetim.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Ako možemo da vidimo na ekranu dokazni predmet 371? To je 
upis za 21. jedanaesti 1991. godine u 8.00 časova. Pokušaću za moje uvažene kolege 
da pronađem stranicu na engleskom. Da, to je stranica 74693 11824. Ako može ovaj 
prvi deo stranice? E, hvala. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vidite 21. jedanaesti 1991. 
godine u 8.00 časova, kaže: ''Komandant 80...'' 
 
ADVOKAT VASIĆ: Malo spustite, molim vas? Treba mi zapis 21. jedanaesti u 8.00. 
E, sad je odlično. Hvala lepo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Piše: ''Komandant 80. motorizovane brigade 
odlazi u Vukovar, a potom u selo Sotin, u obilazak jedinica i drugim zadacima'', je l' 
tako?   
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Znači, nisam pogrešio kada sam rekao da ste 21. 
jedanaestog išli u Sotin? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je to sad... podsetilo vas je? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. A da li se sećate da je tog 21. 
jedanaestog jedna delegacija iz Kragujevca i Aranđelovca došla u posetu vašoj 
jedinici i da je jedan deo te jedinice odveden u Sotin da obiđe jedinicu, a drugi deo je 
odveden na ''Ovčaru''? Je l' se sećate toga? Evo možete videti, to piše u ovom... na 
ovoj strani ratnog... operativnog dnevnika u 12.15? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ako možemo da spustimo samo malo ovu istu stranicu? 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ: Može li malo niže? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Izvinjavam se, može li malo niže i malo...  



 

 

 
SVEDOK VOJNOVIĆ: Desno.  
 
ADVOKAT VASIĆ:... malo desno, da vidimo samo 12.15, ovaj, vreme. Bez toga 
nećemo moći da se orjentišemo. E, odlično. Hvala puno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Je l' vidite upis za 12.15? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne vidim. Kod mene je... treba da se 
spusti još. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: E ovako, piše: ''Došla delegacija sindikata...''. Je l' 
vidite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne vidim. Kažem, nije kod mene.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa samo trenutak. Sad ćemo da zamolimo. Je l' 
vidite sad? Evo sad se... sad se bar kod mene dobro vidi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kaže: ''Došla delegacija sindikata i drugih 
predstavnika iz Kragujevca...'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nemam ja to. Da, da. Aha, dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...Aranđelovca...  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... i jedan boj... broj predstavnika organizacije. 
Obišla jedinice u Sotinu... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... i ''Ovčari''. Pokloni podeljeni...''. Nije ni važno. 
Je l' sećate ovoga? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dolazile su delegacije još neke, ne znam 
tačno, ali znam da su dolazile iz Mladenovca ovaj, da li je to bilo iz Aranđelovca i 
Kragujevca, plus... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa ne, evo piše u dnevniku. Da li vas to podseća 
da su bile tog 21. jedanaestog 1991. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Ovaj, i znam da je tu... i jednom je tu 
delegaciju i te ljude doveo general Vlado Stojanović, tada načelnik štaba Prve vojne 
oblasti. I ne znam i ne sećam se da su oni bili u Ov... u Sotinu i ''Ovčari''. Ne kažem 
da nisu bili. 
 
ADVOKAT VASIĆ: U transkriptu piše da je... da je ovo pitanje, a znamo da je 
odgovor.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A sada bih vas pos... postavio pitanje... Dobro, sad 
je ispravljeno. Sada bih vam postavio pitanje da l' se sećate možda kada je general 
Vlada Stojanović, načelnik štaba Prve vojne oblasti doveo neku delegaciju kod vas 
u... u... u... u... u... znači, u Negoslavce ili... ili... ili... u Sotin ili... 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: U kasarnu Vukovar. Ne. U kasarnu Vukovar 
je Vlado doveo delegaciju mislim iz Mladenovca. Možda je još neko bio tu sa... ovaj, 
iz nekih drugih gradova. I sa tim ljudima koji su došli, tražili su i pitali kada mogu 
vojnici, odnosno oficiri da se vrate u svoje... u svoj garnizon. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pretpostavljam da je to bilo ubrzo pošto ste vi 
prešli u... s vašom jedinicom u kasarnu u Vukovar, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: To je u kasarni bilo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, da li se sećate, koliko je to bilo nakon pada 
Vukovara, ne... - otprilike? Normalno, ne možete tačno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja mislim da je to bilo u decembru. E sad 
ne znam tačno... datum. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To onda nema nikakve veze sa ovim upisom koji 
sad gledamo u operativnom dnevniku, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jer u to vreme niko se nije baš tako lako 
usuđivao da dođe u Vukovar.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, ali to nema dakle, taj... ta... taj dolazak 
generala Vlade Stojanovića nema veze sa ovim upisom u operativni dnevnik o kome 
sada govorimo, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Možda nije upisano. Operativni dnevnik 
je vodio jedan starešina priučeni. Ovde je ispustio. Možda nije napisao. Možda je 
smatrao da je to jedna poseta. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ne, nego mi taj unos za... za dan u decembru 
nismo gledali. Nećemo ga verovatno ni gledati, jer nije relevantan trenutno za... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... za ovu našu priču. Ja sam pitao za ovaj unos od 
21. Ništa, hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, ja sam završio jednu oblast. Imamo još dva minuta. 
Ako nije problem, možda ću bolje iskoristiti to, da sutra budem efikasniji? 
 
SUDIJA PARKER: U redu, gospodine Vasiću. Završavamo sa radom za danas. 
 Nastavljamo sutra u 9.30 časova.  
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